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اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مازندران
))آگهي مناقصه عمومی - نوبت دوم(( 

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مازندران در نظر دارد مناقصه عمومی ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید کلیه مراحل مناقصه از دریافت اسناد تا 
ارائه پیشنهاد و بازگشایی از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت ) ستاد ( به آدرسwww.setadiran.ir   انجام خواهد شد 

مبلغ تضمین مبلغ برآوردموضوعشماره مناقصهردیف
فرایند ارجاع کار

مدت اجرای 
کار

دوره 
تضمین

24 ماه 12 ماه 71/886/738/2593/594/336/913بهسازی و آسُفالت محور روستایی نشل اندوار شهرستان آمل12002003489000302

مرمت و بهسازی )ساختمان ، دیوار محوطه ، نرده ، رنگ 22002003489000303
آمیزی و جمع آوری آب های سطحی ( اداره راهداری نیمه 

شعبان ساری

12 ماه 9 ماه 21/488/123/3491/074/406/195

ردیف 1 : دارا بودن حداقل رتبه 5 در رشته راه و ترابری و با رعایت سقف ارجاع کار از سازمان برنامه و بودجه الزامی می باشد
ردیف 2 : دارا بودن حداقل رتبه 5 در رشته ابنیه و با رعایت سقف ارجاع کار از سازمان برنامه و بودجه الزامی می باشد

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سامانه ستاد :تا  ساعت 14 مورخ  1402/10/16            مهلت ارائه پیشنهاد در سامانه ستاد : ساعت 14  مورخ  1402/10/26
زمان بازگشایی پیشنهادات : ساعت  8.30  صبح مورخ 1402/10/27  در دفتر مدیر کل   

آدرس : ساري خیابان انقلاب مقابل استانداري-اداره پیمان و رسیدگي    33326002-011    این آگهي همزمان در سایتiets.mporg.ir نیز درج گردیده است.
شناسه آگهی: 1633936   میم الف-1

سید مرتضی حسینی، مدیرعامل سازمان فضای سبز 
شهرداری بابل:

مجموعه شهری بابل 
دارای ممیزی کامل

 فضای سبز با لایحه های 
متفاوت  می شود

 اخذ رایگان، کد رهگیری قرارداد اجاره املاک موجرین و مستاجرین

گره گشایی دولت
 از اَبر طرح بیمارستانی مازندران

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مازندران 
اظهار داشت: در راستای طرح تشدید برخورد با متخلفین 
اضافه تناژ طی نه ماه سال جاری 2747 تخلف اضافه 
تناژ شناسایی و اعمال قانون شده است.به گزارش روابط 
عمومی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان 
مازندران، حسن جهانیان گفت: با توجه به اهمیت نقش بار 
حمل شده بیش از ظرفیت مجاز وسیله نقلیه در کاهش 
ایمنی تردد، طرح شناسایی برخورد با متخلفین اضافه تناژ 
با رویکرد شناسایی و برخورد با موارد تخلف تناژ بالا که 

آسیب بیشتری بر بستر و ابنیه فنی راه وارد می کند، از 
قرار  بیشتری در دستور کار  با جدیت  ابتدای سالجاری 
گرفته است .وی ادامه داد : طرح مذکور در قالب گشت 
های مشترک به اتفاق پلیس راه استان و انجمن های 
صنفی شرکت های حمل و نقل کالا، در کلیه محورها 
به خصوص در مبادی بارگیری )معادن( انجام شده است.

مازندران  ای  جاده  نقل  و  حمل  و  راهداری  کل  مدیر 
تصریح کرد : طبق بررسی های به عمل آمده در نه ماهه 

سالجاری ، مقدار6808 تن بار بیش از ظرفیت...

طی نه ماه سال جاری صورت پذیرفت:

شناسایی و کشف 2747 تخلف 
اضافه تناژ در جاده های مازنــدران

سرمقاله
کودکان کار خشمگین؛ پدیده ای غیرقابل انکار

در ایران شاهد بروز نسل جدیدی از کودکان کار هستیم؛ کودکان کار که خشمگین تر و طلبکارتر از گذشته 
هستند و این خود شروع همان راهی است که به سمت خشونت، بزهکاری و گنگ های خلافکاری و… 
می انجامد.از دید کارشناسان اقتصادی، بررسی علل پدیده کار کودکان، زیربنایی و بنیادی و بیشتر متوجه 
مباحث اقتصادی و بعضاً سیاسی هستند. به طور کلی علل متعدد و به هم پیوسته ای وجود دارند که منجر به 
ورود یک کودک به بازار کار می گردد. بنابراین یک علت واحد وجود ندارد که بتوان آن را عامل کار کودکان 
دانست و با جلوگیری از آن مانع ورود کودکان به دنیای کار شد. نحوه ای که علل مختلف در سطوح مختلف با 
یکدیگر تعامل نشان می دهند در نهایت باعث می شوند یک کودک تبدیل به یک کودک کارگر شود. به عللی 
همچون: 1- مشکلات اقتصادی 2- فقر 3- مهاجرت 4- کمبود یا عدم اجرای قوانین و مقررات 5- کمبود 
کنترل در محیط های کاری کوچک تر و…، می توان اشاره نمود.در ابتدا می بایست بدانیم کودک کار کیست؟ 
کودک کار به کودکی گفته می شود که به واسطه فقر، مشکلات اقتصادی، مسایل فرهنگی یا توسط باند 
و مافیا به مدت طولانی و مستمر به کار گرفته می شود. کودکان کار معمولًا در معرض آسیب های جسمی، 
روحی، روانی و اجتماعی بسیار زیادی که گاهاً قابل جبران نیست، قرار دارند. کودکان کار از تحصیل محروم 
هستند و به نیازهای کودکی آنان اصلًا توجهی نمی شود و همچنین خطرات زیادی آن ها را تهدید می کند.

در وهله نخست می بایست به تعهد حقوقی و سیاسی و اجتماعی و ملی کشورها اشاره کرد که می تواند یکی 
از مهمترین کلیدهای حذف موثر کار کودکان باشد و در نبود تعهد حقوقی و سیاسی و اجتماعی جدی از 
سوی دولت ها، تلاش های دیگر شرکا در مبارزه علیه کار کودک عملًا تاثیر چندانی نخواهد داشت. بنابراین، 
دولت ها متعهد به قانون گذاری، اجرای قوانین و نظارت بر اجرای قوانین هستند. آیا می دانید پدیده کودکان 
کار یکی از معضلات و مشکلات گریبان گیر اکثر شهرهای بزرگ منجمله تهران، مشهد، اصفهان و… 
است؟ گسترش این پدیده به حدی است که جوامع توسعه یافته و در حال توسعه را به یک اندازه به خود 

مشغول کرده است. 
بعد از گذشت 20 سال از پیوستن جمهوری اسلامی ایران به پیمان نامه حقوق کودک به عنوان یکی از قابل 
قبول ترین اسناد حقوق بشری در جهان معاصر می گذرد و سازمان های بین المللی به همراه دولت ها به دنبال 
حذف کار کودک به عنوان یکی از رویاهای بشر هستند اما در ایران شاهد بروز نسل جدیدی از کودکان کار 
هستیم؛ کودکان کار که خشمگین تر و طلبکارتر از گذشته هستند و این خود شروع همان راهی است که به 

سمت خشونت، بزهکاری و گنگ های خلافکاری و… می انجامد. 
یکی از بزرگترین معضلات و مشکلات بعد از گذشت چند دهه نداشتن آمار درست و دقیقی از تعداد کودکان 
کار در سطح کشورعزیزمان ایران است؛ که یکی از دلایل آن  عدم همکاری نهادهای مسئول و متولی برای 
این معضل می باشد و این در حالیست که با اینکه سیزده نهاد مختلف مسئول رسیدگی به کار کودکان هستند، 
جای تعجب دارد که هنوز متولی مشخصی مسئول پاسخگویی به این معضل اجتماعی نیست و مشکل دیگر 
کودکان کار این جاست که هیچ نهادی مسئولیت آن ها را قبول نمی کند که جای تاسف دارد.اگر بخواهیم 
در یک دسته بندی مهم ترین چالش هایی را که کودکان کار با آن ها مواجه اند را نام بیریم می بایست به؛ 
چالش های اقتصادی-چالش های فرهنگی- چالش های اجتماعی- چالش های روحی- چالش های فیزیکی 
- چالش های جسمی اشاره کرد. کودک کار در وهله نخست، زاده اقتصادِ ناقص خانواده است. بسیاری از این 
کودکان، نان آور خانواده های شان می باشند. اصولًا، یکی از متغیرهای تأثیرگذار در کودکِ کار شدن بسیاری 
از این کودکان، مشکلات اقتصادی ای است که خانواده های شان با آن دست و پنجه نرم می کنند کودکان، 
مشکلات اقتصادی ای است که خانواده های شان با آن دست و پنجه نرم می کنند. نمی توان به طور دقیق 
گفت که کودکان کار چقدر درآمد دارند، اما به گفته خودشان اگر به طور میانگین هر کودک روزی 500هزار 
تومان درآمد داشته باشد، با احتساب تعداد زیاد کودکان سهم قابل توجهی نصیب خانواده هایشان می شود و 
این همان دلیلی است که خانواده های این کودکان تمایلی به فرستادن آن ها به مدرسه و برگرداندن آن ها به 
زندگی عادی ندارند و این در حالی است که حق بر آموزش به عنوان یک اصل مهم حقوق بشری، در حوزه 
کودکان شامل حقوقی، از جمله حق دسترسی به امکانات آموزشی، حق برخورداری از آموزش با کیفیت و 

استاندارد، احترام به شأن و منزلت انسانی کودک، آموزش بدون تبعیض در تمام مراحل دوران کودکی، در 
دسترس بودن امکانات آموزشی و برابری فرصت ها در آموزش است.قانون گذاری ملی به عنوان یک عنصر 
کلیدی در مبارزه علیه کار کودک است، به این دلیل که اصول، اهداف و اولویت ها را برای سیاست گذاری 
ملی مشخص می سازد و حقوق قانونی و مسئولیت ها را تعیین می کند. قانون گذاری ملی می بایست در کنار 
همکاری مستمر با کارشناسان این حوزه و سازمانهای مردم نهاد و تمام دستگاه های متولی می تواند با 
تصویب مقرراتی علیه تخلفات از حقوق کودکان به منع بهره کشی اقتصادی از کودکان کمک بسزایی کند. 
زمانی که یک دولت می خواهد اقدامات قانونی را علیه کار کودکان اتخاذ کند، اولین گام بررسی قوانین موجود 
است. این بررسی نه تنها باید قوانین مربوط به کار بلکه قوانین جزایی، نظامی و قوانین مربوط به حمایت 
از حقوق کودکان را دربرگیرد. تصویب معاهدات و کنوانسیون های بین المللی مرتبط با کار کودک یکی از 
مهمترین مسئولیت های دولت ها در راستای قانون گذاری و مبارزه با کار کودک است. مجلس قانون گذاری 
و اعضای آن در بیشتر کشورها دارای قدرت تصمیم گیری نهایی در خصوص تصویب اسناد بین المللی 
می باشند و در نتیجه بازیگران اصلی و کلیدی در فرایند قانون گذاری و حذف بدترین اشکال کار کودکان 
هستند و هنگام ملاحظه بودجه ملی، مجلس قانون گذاری می تواند تضمین نماید که سرمایه های کافی به 
فعالیت ها و موسسات عمومی که از اهمیت ویژه ای برای حذف بدترین اشکال کار کودک برخوردار هستند، 
تخصیص داده شده است. نمونه ای از این بودجه ها، بودجه برای آموزش، بودجه برای سرویس های اجتماعی 
پایه برای کودکان و خانواده هایشان و بودجه برای آژانس های اجراکننده قانون نظیر نیروهای پلیس، بازرسی 
کار و سرویس های بازرسی مدارس هستند. و در آخر باید گفت که هنوز پس از گذشت 20سال از پیوستن 
ایران به پیمان نامه حقوق کودک، نسل جدیدی از کودکان کار در حال بروز هستند؛ کودکانی که خشمگین تر 
و طلبکارتر از گذشته شده اند و این شروع همان راهی است که به سمت خشونت، بزهکاری و گنگ های 
خلافکاری و… می انجامد که اگر راهکاری بلندمدت با بسترسازی مناسب در نظر گرفته نشود، باید شاهد 
افزایش روزافزون همین خشونت ها و دزدی هایی باشیم که تصاویرشان اخیراً در شبکه های اجتماعی غوغایی 

به پا کرده و موجب هراس در دل هموطنان عزیزمان شده است./محمدمهدی سیدناصری

نمای سبک و کاهش تلفات انسانی در زلزله
*یادداشت/ فریبرز ناطقی الهی

سال هاست درباره زلزله های کشور و زلزله محتمل تهران بحث ها، سمینارها، گزارشات و مقالات زیادی از سوی 
دانشگاهیان و اهل فن از یک طرف و مدیران، مسولان کشوری و شهری از سوی دیگر مطرح می شود.آخرین زلزله بزرگ 
تهران و حومه سال 1830 میلادی یعنی 1٩2 سال پیش رخ داد که باتوجه به دوره بازگشت محاسبه شده 158 سال )از روی 
زلزله های تاریخی منطقه ( بنظر می رسد که این بازه زمانی بسیار تنگتر و احتمال رخداد یک زلزله بزرگ در پهنه تهران 
بزرگ با توجه به گذشت حدود 34 از اجل محاسباتی خود از همیشه به ما نزدیکتر است ؟ دقت شود چه عرض کردم !باید 
توجه داشت که بدترین زمان برای غافلگیر شدن در هر بحرانی، انسان ساز یا طبیعی، زمان غفلت و فراموشی است و اگر 
اشتباه نکنم هم اکنون ما در این دوران در رابطه با زلزله در کشور بسر می بریم ! صحنه ها و خاطرات زلزله کردستان، بم و 
رودبار منجیل و حتی تکان های مختصر دو زلزله سال های اخیر تهران را فراموش و باز در دوران انکار به زندگی ادامه می 
دهیم ! فراموشی نعمت بزرگی است که خداوند جل شانه در سیستم انسان ها تعریف فرموده است ولیکن در برخی موارد 
اجازه این فراموشی را هم نداده است !سوانح طبیعی و انسان ساز، طبیعی زمین هستند و هر از گاهی بنا به ساختار زمین یا 
فعالیت ها و اقدامات بشری رخ می دهند و چاره ای فعلا در راستای جلوگیری از رخداد آنها نیست. تنها راه، شناخت دقیق 
سوانح و مکانیزمهای رخداد آنها و سپس طراحی سیستم های مقابله با آنها بعنوان پدیده های بحران آفرین می باشد!در 
همین راستا هر وقت از شرایط نابسامان کشور و بخصوص تهران در برنامه های مقابله با زلزله صحبت به میان می آید، 
مسئولین شهری فورا چند روز بعد در خبرها، از فعال بودن این پروژه یا آن پروژه در رابطه با زلزله در شهر سخن میفرمایند ! 
البته بنده در سی سال گذشته همواره از این مطالب زیاد شنیده ام ولیکن هنوز چیز خاصی بعنوان خروجی آنها ندیده ام ! بله 
اقل موضوع هزینه بر بودن اقدامات مقاوم سازی شهری و تاسیسات زیر بنایی و ... می باشد که اصلا یا کمتر به آن اشاره 
می شود !حال در همین راستا می شود برنامه ها و اقدامات را مرحله ای با نیت کاهش اثرات و مهمتر از همه کاهش تلفات 
انسانی سوق داد که هزینه های مربوط به آن سری از فعالیت ها نیز کاهش و از عهده شهر و مردم بر آید ! یکی از اقدامات 
بزرگ و اساسی در این مقوله استفاده از نماهای سبک بجای سنگ ها و نماهای سنگین، شیشه و اخیرا نمای های آتش 
زا می باشد. چرا در شهری که می دانیم زلزله خیز است و با توجه به گاز کشی شهری می دانیم که آتش سوزی یکی از 
عوامل اصلی تلفات انسانی بعد از زلزله خواهد بود هنوز اجازه چنین نماهایی را می دهیم ! برای موجود ها هم می شود در 
یک برنامه 5 ساله در صورت نیاز به تعمیرات و بازسازی، نما ها را هم با نما های سبک جایگزین کرد ! پس اگر حقیقتا قصد 
کاهش اثرات نامطلوب اعم از تلفات اقتصادی و جانی را در زلزله ها بخواهیم! می شود !فعلا، اولین قدم، بازنگری در نمای 
ساختمان های جدید است که می بایستی:1- سبک       2- ضد حریق    3- حذف شیشه         باشند، برای ساختمانهای 
موجود هم با هر اقدامی به تعمیرات اساسی و بنایی دستور اصلاح نماها برای کاهش هزینه ها تواما با تعمیرات ! در همین 

راستا، شهرداری هم می بایستی روش های تشویقی اعم از کاهش عوارض و ... برای چنین اقداماتی طراحی نماید.
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مائده فرخی:  مدیر سازمان های مردم نهاد و خیران سلامت دانشگاه علوم 
پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی مازندران گفت: خیران حوزه سلامت 
و درمان استان در حال حاضر ۲۷ طرح درمانی و بهداشتی را در دست 
ساخت دارند.اسماعیل محمودیان افزود: از این تعداد طرح در حال ساخت 
۱۹ طرح صفر تا ۱۰۰ مراحل ساخت و تجهیز آنها را خیران برعهده دارند 
و مابقی طرح ها با مشارکت خیران و اعتبارات دولتی در حال ساخت است.

وی ادامه داد:  از مجموع طرح های بهداشتی درمانی در حال ساخت خیران 

مازندران ۱۲ طرح در حوزه بهداشت و شامل خانه های بهداشت و مراکز 
جامع روستایی و شهری است و هفت پایگاه اورژانس است.مدیر سازمان 
های مردم نهاد وخیران سلامت دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی 
درمانی مازندران گفت :  همچنین مابقی طرح های خیرساز مازندران در زمینه 
توسعه زیرساخت های بیمارستانی است که از آن جمله مرکز پیشگیری، 
تشخیص و درمان سرطان و آزمایشگاه مرجع در جویبار با مشارکت خیران و 
این دانشگاه در حال ساخت ساخت.وی افزود: همچنین در شهرستان بهشهر 

با کمک دکتر ملک پور طرح درمان نازایی و سرطان در حال ساخت است.
به گفته محمودیان مشارکت خیران حوزه بهداشت و درمان مازندران بسیار 
خوب است به طوریکه در برخی طرح ها از تامین زمین، ساخت و تجهیز 
طرح ر ا فرد خیر و یا خیران برعهده دارند.مازندران دارای ۲ دانشگاه مستقل 
علوم پزشکی است که یکی مربوط به کل مازندران به مرکزیت شهر ساری 
و دیگری در شهر بابل که پزشکان متخصص و فوق تخصص در بین این 

دانشگاه های تقسیم می شوند.

فاطمه میری: زنگ آغاز توزیع رایگان شیر میان دانش آموزان دوره ابتدایی 
مازندران از به صورت همزمان در مدارس سراسر استان نواخته شد. توزیع 
شیر رایگان از سال ۱۳۹۶ در مدارس سراسر کشور متوقف شد و مسوولان 
وقت، دلیل توقف این حرکت مثبت را تامین نشدن اعتبارها اعلام کردند. 
این طرح موثر ۶ سال به حال خود رها شد تا آنکه رئیس دولت سیزدهم 
طی بازدید از مدرسه ای در تهران، وعده توزیع دوباره شیر رایگان را از آغاز 
سال تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۳ به دانش آموزان داد.آغاز توزیع شیر رایگان در 
مدارس مازندران دیرتر از موعد مقرر اتفاق افتاد و علت این تاخیر چندماهه 
به گفته مدیرکل آموزش و پرورش استان، تاخیر جمع بندی و نتیجه گیری از 

جلسات با شرکت های لبنی استان بود.
زنگ آغاز توزیع شیر رایگان در مدارس دولتی مازندران با حضور مسؤولان 
بابلسر،  پرورش  و  آموزش  رئیس  مازندران،  پرورش  و  آموزش  اداره  کل 
فرماندار شهرستان بابلسر، رئیس انجمن تغذیه استان و سایر مسوولان 

استانی و شهرستانی در دبستان دخترانه شاهد بابلسر نواخته شد.
مدیرکل آموزش و پرورش مازندران در این مراسم به دانش آموزان این 
مدرسه توصیه کرد: شیرها را در مدرسه مصرف کنید و آن ها را به خانه نبرید.

حسین کمالی با بیان این که، برخی از شرکت های لبنی استان، ظرفیت تولید 
زیاد مورد انتظار ما را نداشتند، اضافه کرد: دانش آموزان دوره ابتدایی مدارس 
دولتی ۱۴ شهرستان مازندران در مرحله اول مشمول دریافت شیر رایگان 
خواهند شد.وی تاکید کرد: توزیع شیر رایگان در مدارس مابقی شهرستان ها 

ظرف ۱۰ روز آینده آغاز خواهد شد.
اینکه بیش از ۲۲۶ هزار و ۸۰۰ دانش آموز استان مشمول  با بیان  وی 
دریافت شیر رایگان در مدارس خواهند شد، گفت: ۱۰۶ هزار دانش آموز 
مازندرانی در مرحله اول شیر رایگان دریافت خواهند کرد تا در روزهای 
شوند.مدیرکل  اضافه  این طرح  به  دیگر  کارخانه های  و  آینده شرکت ها 
آموزش و پرورش مازندران در رابطه با مدارس روستاهای کوهپایه ای نیز 

گفت: شیرهای توزیع شده در مدارس دوردست، طبیعتا باید از نوع استریل 
شده باشد و به دلیل ماندگاری پایین شیرهای پاستوریزه، توزیع آنها در این 

مدارس امکان پذیر نیست.
وی ادامه داد: وزارت خانه جهت هماهنگی با شرکت های لبنی در تولید 
شیرهای استریل مورد نیاز برای توزیع در مدارس بخش های کوهپایه ای 
استان وعده هایی داده است که امیدواریم این اتفاق مثبت نیز تا ۱۰ روز 

آینده محقق شود.
کمالی با اشاره به همکاری ۱۴ دستگاه در اجرای این طرح، اظهار کرد: 
پزشکی،  علوم  دانشگاه های  استانداری،  اقتصادی  معاون  استانداری، 
فرمانداری ها، سازمان استاندارد، اداره کل صمت، انجمن تغذیه و انجمن 
شرکت های لبنی و سایر دستگاه ها برای اجرای درست این طرح بسیج 
شده اند.مازندران بیش از نیم میلیون دانش آموز دارد که در سه هزارو ۹۰۰ 

مدرسه تحصیل می کنند.

شیر رایگان به مدارس مازنـــدران رسید

۲۷ مدیر سازمان های مردم نهاد و خیران سلامت دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی مازندران:

 طرح درمانی مازندران توسط خیران در حال ساخت است

برای  اتخاذ تصمیمات لازم  با اختصاص منابع و  دولت مردمی سیزدهم 
تصویب بندهایی در قانون بودجه و سفر استانی، از ابَر طرح بیمارستانی 
مازندران با یک هزار و ۱۰۰ تخت که به عنوان یکی از بزرگترین های نوع 
خود در کشور به شمار می رود، گره گشایی کرد.  ساخت بیمارستان یک هزار 
و ۱۰۰ تختخوابی آیت الله طبرسی واقع در ماهفروجک از توابع شهرستان 
ساری از مصوبات نخستین سفر استانی دولت نهم بود که کلنگ آن در 
سال ۱۳۸۶ به زمین زده شد. بر اساس وعده ای که مسوولان وقت داده 
بودند قرار بود این بیمارستان ظرف ۲ سال تکمیل، تجهیز و بهره برداری 
شود ولی با گذشت بیش از ۱۵ سال از آغاز اجرا اما این طرح در ۲ سال 
اخیر در مجموع سه گام پیشرفت فیزیکی آنچنانی نداشت.این بیمارستان 
در زمینی به وسعت بیش از ۱۴ هکتار در حال ساخت است و به عنوان 
یکی از بزرگترین بیمارستان های بزرگ کشور در صورت تکمیل می تواند 
جهش خوبی در حوزه گردشگری سلامت، درمانی، خدماتی و پژوهشی 

مازندران به وجود آورد. همچنین قرار است در صورت تکمیل این طرح برای 
جذب دانشجویان خارجی و همچنین هوشمندسازی بیمارستان با فناوری 
روز جهان اقدام شود.بنا به اعلام دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی 
درمانی مازندران ساخت این بیمارستان در سه گام انجام می شود و در ۲ 
سال اخیر با برنامه ریزی اصولی دولت سیزدهم این طرح باردیگر در مسیر 
ساخت قرار گرفته است.در این پیوند رییس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات 
بهداشتی درمانی مازندران از بیمارستان یک هزار و ۱۰۰ تختخوابی آیت الله 
طبرسی در ساری به عنوان ابَرطرح بیمارستانی استان نام برد،  گفت : گام 
نخست این طرح سال آینده به بهره برداری می رسد و گام های بعدی با 
تزریق منابع مالی روند اجرا خواهند گرفت.فرهاد غلامی افزود: ساخت این 
بیمارستان مهم و بزرگ مازندران در سه گام اجرا می شود که در حال حاضر 
گام نخست آن در مرحله ساخت قرار دارد.وی ادامه داد:  پیشرفت فیزیکی گام 
نخست این بیمارستان به ۸۵ درصد رسیده است و با حمایت دولت، وزارت 

بهداشت و سازمان مسکن و شهرسازی به عنوان مجری این طرح داشته 
است که در سال آینده به بهره برداری می رسد.رییس دانشگاه علوم پزشکی 
و خدمات بهداشتی درمانی مازندران گفت:  برای ساخت گام های دوم و سوم 
این بیمارستان به ۶۰ هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز است که ابتدا قرار بود از 
محل تهاتر نفت تامین اعتبار شود که با موانعی برخورد کردیم.وی توضیح 
داد: در حال حاضر پیگیر جذب این منابع مالی مورد نیاز از طریق فاینانس 
هستیم و قرارداد اولیه و شرکت وام دهنده انجام شده است و پس از تصویب 
شورای اقتصاد این فاینانس باز می شود.غلامی گفت: در پیش گرفتن روال 
عادی و با توجه به محدودیت های مالی این بیمارستان ۲۰ سال آینده هم 
به بهره برداری نمی رسید اما با بازگشایی فاینانس این روند ساخت و تکمیل 
طرح سرعت می گیرد.وی از بیمارستان یک هزار و ۱۰۰ تختخوابی آیت الله 
طبرسی ساری به عنوان یک طرح ارزشمند در حوزه درمان مازندران نام برد 

که قرار است در زمینه گردشگری سلامت نیز فعالیت کند./ فاطمه قنبری

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مازندران اظهار داشت: در 
راستای طرح تشدید برخورد با متخلفین اضافه تناژ طی نه ماه سال جاری 
۲۷۴۷ تخلف اضافه تناژ شناسایی و اعمال قانون شده است.به گزارش روابط 
عمومی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مازندران، حسن 
جهانیان گفت: با توجه به اهمیت نقش بار حمل شده بیش از ظرفیت مجاز 
وسیله نقلیه در کاهش ایمنی تردد، طرح شناسایی برخورد با متخلفین اضافه 
تناژ با رویکرد شناسایی و برخورد با موارد تخلف تناژ بالا که آسیب بیشتری 

بر بستر و ابنیه فنی راه وارد می کند، از ابتدای سالجاری با جدیت بیشتری 
در دستور کار قرار گرفته است .وی ادامه داد : طرح مذکور در قالب گشت 
های مشترک به اتفاق پلیس راه استان و انجمن های صنفی شرکت های 
حمل و نقل کالا، در کلیه محورها به خصوص در مبادی بارگیری )معادن( 
انجام شده است.مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای مازندران تصریح 
کرد : طبق بررسی های به عمل آمده در نه ماهه سالجاری ، مقدار۶۸۰۸ 
تن بار بیش از ظرفیت مجاز توسط وسایل نقلیه مورد شناسایی و اعمال 

قانون قرار گرفته است.جهانیان خاطر نشان کرد: با توجه به سهم بسیار زیاد 
این دسته از وسایل نقلیه در ترددهای روزانه استان، به منظورتشدید برخورد 
با متخلفین در محورهای پرتخلف از جمله هراز، سوادکوه و ساری - نکا، 
ضمن نظارت و کنترل توسط باسکولهای ثابت و سیار در مبادی بارگیری، 
اقدامات پیشگیرانه ای نیز به جهت جلوگیری از تکرار تخلف و خسارت به 
سرمایه ملی با همکاری پلیس راه از جمله توقیف وسیله نقلیه در پارکینگ ، 

لغو کارت هوشمند راننده و ناوگان و.... در دست اجرا است.

گره گشایی دولت از اَبر طرح بیمارستانی مازنــدران

طی نه ماه سال جاری صورت پذیرفت:

شناسایی و کشف ۲۷4۷ تخلف اضافه تناژ در جاده های مازندران

 ساری-خبرنگار وارش:  فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و 
آبخیزداری مازندران منطقه ساری با اشاره به افزایش تمایل به خرید و 
فروش زمین در شمال گفت: شهروندان قبل از خرید زمین کشاورزی، باغ، 
ویلا و هرگونه ساخت و ساز از مدیریت جهاد کشاورزی، منابع طبیعی و 
همچنین بخشداری های هر شهرستان در مورد زمین مورد معامله استعلام 
بگیرند. سرهنگ مجید ذکریایی در حاشیه خلع ید ۲۲ هکتار از عرصه های 
طبیعی منطقه احمد آباد ساری در گفت و گو با خبرنگاران با توضیح این نکته 
که در ماده ۸۵ حفاظت و بهره برداری از عرصه های طبیعی، ساخت و ساز 
و محصور کردن غیر قانونی، جرم مشهود تلقی می شود، افزود: به خریداران 
زمین توصیه می شود پیش از عقد قرارداد زمین در مناطق روستایی و 
جنگلی نسبت به این که عرصه ممکن است ملی و به نام دولت باشد، 
مطمئن شوند.وی با اظهار این که هر سال ارزش زمین در مازندران افزایشی 
است، از طرفی بنگاه املاک غیر قانونی مانند قارچ در استان رشد می کنند، 
تصریح کرد: بررسی ها نشان می دهد که بنگاه های املاک عامل تغییر 
کاربری غیر مجاز زمین های کشاورزی و تصرف به عرصه های طبیعی 
استان هستند.فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری 
مازندران منطقه ساری با بیان این که در ۹ ماه امسال ۳۵۷مورد از ساخت 
وساز های غیر مجاز جلوگیری شده است، ادامه داد: همچنین در این مدت 
با هماهنگی شورای تامین و شورای حفظ حقوق بیت المال استان با اجرای 
احکام قضایی ۵۷۷ هکتار از عرصه های طبیعی تصرف شده استان، آزاد شد.

وی تعداد احکام صادره رفع تصرف اراضی منابع طبیعی و قلع و قمع ساخت 
و ساز های غیر مجاز از سوی دستگاه قضایی استان را در سال جاری 
۷۹۹ فقره اعلام کرد.ذکریایی همکاری دستگاه قضایی با دولت در حفظ و 
پیشگیری از تصرف و تجاوز به عرصه های طبیعی در مازندران را بی نظیر 
توصیف کرد و گفت: همچنین امسال اجرای احکام خلع ید و بازگرداننده 

شدن اراضی منابع طبیعی استان نسبت به مدت مشابه سال قبل تا ۵۰ 
درصد بیشتر شده است.

وی با اظهار این که امروز ۲۲هکتار از عرصه های طبیعی منطقه احمد 
آباد ساری پس از حدود ۶۰ سال آزاد شده است، گفت: ابتدا این عرصه ها 
محصور و سپس طرح جنگل کاری در آن عملیاتی می شود.وی با ذکر این 
نکته که امروز حراست از جنگل و عرصه های ملی قوی تر شد و این را با 
آمار ارقام در عملکردها می توان اعلام کرد، بیان داشت: این در حالی است 
که همچنان در مقوله اعتبارات، حقوق و نیروی انسانی و تجهیزات اندک 
در انجام وظیفه حراست از جنگل های مازندران مواجه هستیم.ذکریایی با 
بیان این که چهار هزار کیلومتر مرز بین روستا و جنگل در استان مازندران 
وجود دارد که حفاظت همچنان سنتی انجام می شود، اظهار داشت: استفاده 
از تجهیزات و فناوری نوین در حفاظت از عرصه های جنگلی ضروری است.

استان مازندران حدود ۲ میلیون و چهار هزار هکتار مساحت دارد که از این 
مقدار حدود یک میلیون و ۷۰۰ هزار هکتار آن عرصه های طبیعی شامل 
جنگل و مرتع است.برای حفاظت و مدیریت عرصه های طبیعی مازندران 
۲ اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری در ساری و نوشهر فعالیت دارند که 
منطقه ساری حدود ۷۱ درصد و نوشهر حدود ۲۹ درصد این عرصه ها را 
مدیریت می کند. در مجموع حدود ۵۴ درصد از عرصه های جنگلی شمال 
کشور را در اختیار دارد و همچنین نیمی از جنگل های هیرکانی ثبت شده در 

سازمان جهانی یونسکو در جغرافیای مازندران واقع است.

 فرمانده یگان حفاظت اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری مازندران منطقه ساری :

خریداران زمین در مازندران پیش از عقد قرارداد استعلام بگیرند 

مدیرکل منابع طبیعی مازندران - نوشهر:

4۵۰ هکتار از سواحل غرب مازندران 
نهالکاری می شود

زینب ملامحمدی: مدیرکل منابع طبیعی مازندران - نوشهر گفت: در راستای اجرای طرح پویش 
نهالکاری در ۴۵۰ هکتار از سواحل غرب استان نهال کاشته می شود. مهرداد خزایی در مراسم 
کاشت نهال در پلاژ ساحلی البرز کلارآباد گفت: در راستای اجرای طرح پویش نهالکاری در ۴۵۰ 
هکتار از سواحل غرب مازندران بیش از دو میلیون نهال کاشته می شود.خزایی با بیان اینکه در 
سال گذشته حدود یک میلیون اصله نهال تولید شد، افزود: در نهالستان های احیا شده توانستیم 
امسال حدود ۵ میلیون و ۳۰۰ هزار اصل نهال تولید کنیم که بخش اعظم آن گونه هایی است که 
برای زراعت چوب به کار گرفته می شود.وی گفت: یکی از مناطقی که برای پویش نهال کاری 
در نظر گرفته شده است سواحل است که در ۴۵۰ هکتار از سواحل غرب مازندران بیش از ۲ 
میلیون نهال کاشته می شود.مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری مازندران منطقه نوشهر با بیان 
اینکه هر هفته دو نقطه از سواحل غرب استان شناسایی و برای کاشت نهال آماده می شوند، افزود: 
در این طرح از وجود خیرین طبیعت دوست استفاده خواهد شد.خزایی گفت: یک خیر طبیعت 
دوست ۱۵۰۰ نهال در فاز اول و ۱۵۰۰ اصل نهال از نوع اکالیپتوس را در فاز دوم در پلاژ ساحلی 
البرز کلارآباد برای کاشت و نگهداری از آن تقبل کرده است.وی افزود: برای اولین بار از طریق 
سامانه طراحی شده تمام مناطقی که در آن نهال کاشته می شود تحت ارزیابی و کنترل بازرسین 

و کارشناسان منابع طبیعی قرار خواهد گرفت.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی بابل  خبرداد:

خطر پیری جمعیت در مازندران
خدیجه آقاجانی: رئیس دانشگاه علوم پزشکی بابل گفت: مازندران به سرعت در حال پیر شدن 
است.دکتر سیدعلی مظفرپور رئیس دانشگاه علوم پزشکی بابل گفت: مازندران یکی از استان هایی 
است که به سرعت در حال پیر شدن است و متأسفانه نرخ موالید در آن خیلی بالا نمی باشد.او 
افزود: با توجه به توصیه ها و هشدار های مقام معظم رهبری در کشور قوانین و طرح های حمایتی 
مرتبط با آن مصوب شده است که در همین راستا دانشگاه علوم پزشکی بابل نیز در همین 
زمینه کار و فعالیت بسزایی داشته است.مظفرپور گفت: در دانشگاه علوم پزشکی بابل ضمن 
برگزاری جلسات منظم مرتبط با جوانی جمعیت، در سال گذشته بیش از ۵ همایش بزرگ استانی 
برگزار شد.او افزود: فعال کردن تشکل های مردمی از اقدامات شاخص این دانشگاه بوده که با 
مشارکت و حضور پررنگ در برنامه های فرهنگی و اجتماعی نقش بسزایی در پیشبرد اهداف 
قرارگاه ایجاد کردند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی بابل ادامه داد: خوشبختانه در سال جاری رشد 
جمعیت نسبت به سال های گذشته بیشتر شده است که امیدواریم سال های آینده این روند تداوم 
داشته باشد.مظفرپور گفت: در راستای افزایش خدمات به زوج های نابارور، ساختمان جدید مرکز 
درمانی تخصصی ناباروری فاطمه زهرا )س( حدودا هشتاد درصد پیشرفت فیزیکی داشته است 
و امیدواریم با کمک وزارت بهداشت به بهره برداری برسد.او افزود: سطح دو خدمات ناباروری در 

کلینیک امید برای درمان زوج های نابارور شروع به کار کرده است.

مدیرکل بنادر و دریانوردی امیرآباد  خبرداد:

سهم ۵۹ درصدی بندر امیرآباد از 
تجارت کالا در دریای خزر

مدیرکل بنادر و دریانوردی امیرآباد از سهم ۵۹ درصدی این بندر از تجارت کالا در دریای 
خزر خبر داد.محمدعلی موسی پور مدیرکل بنادر و دریانوردی امیرآباد در تشریح عملکرد ۹ 
ماهه بندرامیرآباد، میزان تخلیه و بارگیری کالا را ۳ میلیون و ۶۶۸ هزار و ۱۲۲ تن عنوان کرد 
و گفت: با توجه به برنامه ریزی ها و زیر ساخت های ایجاد شده در زمینه نگهداری غلات و 
بهره برداری از شقوق مختلف حمل و نقل توانستیم به این میزان از تخلیه و بارگیری دست 
پیدا کنیم و انتظار می رود با توجه به سیاست های پیش رو، رکورد تازه ای تا پایان سال در 
زمینه تخلیه و بارگیری کالا در بندر امیرآباد به ثبت برسد.او همچنین به سهم ۵۹ درصدی 
بندر امیرآباد از تجارت دریای خزر اشاره کرد و افزود: با عنایت به سرمایه گذاری بخش 
خصوصی در زمینه ساخت سیلو، مخازن و انبار مسقف و همچنین موقعیت بندر امیرآباد در 
کریدور شمال – جنوب و اتصال به شبکه ریل سراسری جذب کالا در این بندر رشد داشته 
و صاحبان کالا و تجار را به فعالیت در بندر امیرآباد ترغیب می کند و امیدواریم با تقویت توان 
تجهیزاتی و ارائه خدمات مطلوب به ذی نفعان این سهم را حفظ کرده و آن را ارتقاء دهیم.

مدیرکل بندرامیرآباد در ادامه به نگاه ویژه استان به صادرات مرکبات از طریق حمل دریایی از 
بندر امیرآباد اشاره کرد و گفت: امیدواریم با توجه به برگزاری جلسات متعدد با صادرکنندگان 
استان و احصاء چالش های صادرات مرکبات و محصولات کشاورزی و نیز پیرو سفر استاندار 
مازندران به کشور روسیه و ایجاد خط سبز گمرکی بین بنادر امیرآباد و بندر ماخاچ کالا، 
شاهد رشد بیش از پیش صادرات در این بندر باشیم.موسی پور همچنین به ارسال اخیر یک 
محموله غلات از طریق حمل ریلی از بندر امیرآباد به مقصد بندر خشک پیشگامان یزد اشاره 
کرد و افزود: حمل و نقل ریلی از شقوق حمل ایمن، مقرون به صرفه و سریع در جابجایی 
کالاست و با راه اندازی و توسعه آن تحولی در این نوع حمل و نقل در بندر امیرآباد شکل 
گرفت و رونق خواهد یافت و امید آن است با توجه به حمل بیش از ۶۶ هزار تنی از طریق 
ریل تراز آن تا پایان سال از رشد خوبی برخواردار گردد.مدیرکل بندرامیرآباد در پایان، آماری 
از ترابری کالا در بندرامیرآباد در ۹ ماه گذشته ارائه کرد که بر این اساس حدود ۸۰۰ فروند 
شناور، ۱۶۰ هزار و ۶۸۹ دستگاه کامیون و هزار و ۵۴۱ دستگاه واگن، جهت جابجایی کالا 

به بندرامیرآباد تردد داشتند.

افزایش 44 درصدی وصولی های 
گمرکات مازندران

وصولی های گمرکات مازندران از ابتدای امسال تا پایان آذر ۴۴ درصد افزایش یافت.روابط 
عمومی گمرکات  مازندران اعلام کرد: جمع کل وصولی و واریز به خزانه از سوی گمرکات 
مازندران از ابتدای امسال تا پایان آذر به رقم ۱۳ هزار و ۶۶۸ میلیارد و ۷۸۷ میلیون ریال رسید.

این میزان وصولی و واریز به خزانه در این ۹ ماه نسبت به مدت مشابه پارسال ۴۴ درصد 
افزایش را نشان می دهد..بر اساس این گزارش، میزان حقوق  ورودی وصولی کالا ها در این 
۹ ماه به میزان ۷ هزار و ۳۴۳ میلیارد و ۴۵۳ میلیون ریال بود که از افزایش ۱۱۰ درصدی 
نسبت به مدت مشابه سال قبل برخوردار بود..این گزارش حاکیست، همچنین میزان مالیات 
بر ارزش افزوده وصولی گمرکات مازندران از محل کالا های وارداتی در این مدت به میزان ۴ 
هزار و ۶۴۴ میلیارد و یک میلیون ریال بود که نسبت به مدت مشابه پارسال ۸ درصد افزایش 

نشان می دهد.

معاون مجلس، حقوقی و امور استان های وزارت میراث فرهنگی :

سایت های فروش صنایع دستی 
راه اندازی می شود

پریا حاجیان: معاون مجلس، حقوقی و امور استان های وزارت میراث فرهنگی 
گفت: راه اندازی سایت های فروش صنایع دستی در مازندران باید در دستورکار قرار 
گیرد.جواد واحدی معاون مجلس، حقوقی و امور استان های وزارت میراث  فرهنگی 

اداره کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی  اداری که در  در شورای 
مازندران برگزار شد، گفت: راه اندازی سایت های فروش صنایع  دستی در مازندران 
باید در دستورکار قرار گیرد.او افزود: باید در حوزه سرمایه گذاری، گردشگری و 
صنایع دستی استان های شمالی، خروجی مطلوب داشته باشیم.واحدی با تاکید 
بر اینکه سرمایه گذاری در کشور و استان ها فرصت است، تهدید نیست، گفت: 
با توجه به خلاء در استان های شمالی و برای خروج آن باید تحقق و تثبیت 
سرمایه گذار و ایجاد امنیت در سرمایه گذاری در دستورکار قرار گیرد.او با بیان اینکه 
باید سرمایه گذاران تقویت و حمایت شوند، افزود: باید برای جذب سرمایه گذار 
تلاش کنیم و در این حوزه، رخوت، سستی و کج فهمی را کنار گذاشته و با 

قدرت وارد شویم.واحدی با تاکید بر اینکه مازندران باید در حوزه سرمایه گذاری 
با استان گیلان و گلستان رقابت کند، گفت: استان مازندران می تواند در همه 
حوزه ها به ویژه سرمایه گذاری بین ۳ استان شمالی در رتبه نخست قرار گیرد.او با 
بیان اینکه مازندران ظرفیت های سرمایه گذاری زیادی دارد، افزود: باید بسته های 
سرمایه گذاری در استان مازندران تدوین شود.واحدی به لغو روادید ۳۲ کشور 
اشاره کرد و گفت: لغو روادید کشور ها می تواند برای رونق گردشگری و ورود پول 
به کشور موثر باشد.او با بیان اینکه در قانون برنامه چند ظرفیت را برای استان 
مازندران تعریف کرده ایم، افزود: در استان های شمالی تغییر کاربری و پروژه های 

مشکل دار وجود دارد که باید مرتفع شوند.
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معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: زمین برای ساخت 
هزار پروژه نهضت ملی مسکن آماده شده است پیشبرد 
است.ارسلان  اولویت  در  مسکن  ملی  نهضت  طرح 
مالکی مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن گفت: 
به طور قطع اولویت مجموعه وزارت راه و شهرسازی 
تسریع در پیشبرد طرح نهضت ملی مسکن است و باید 
بدانیم که اتمام سریع تر این پروژه ها حتی به اندازه یک 

روز بخش عمده ای از مشکلات مسکن متقاضیان را 
برطرف می کند.مالکی با بیان اینکه هزار پروژه آماده 
سازی در قالب طرح نهضت ملی مسکن در کشور 
تعریف شده است تصریح کرد: تعریف این میزان از 
پروژه نیاز به نظارت مضاعف در تطبیق هزینه ها با 
قوانین و مقررات، تامین اعتبارات و مستندسازی اسناد 
دارد و نمی توان به این کار تنها به عنوان یک تکلیف 

اداری نگاه کرد بلکه این حجم از کار نیاز به سیستم، 
فرایند و سازوکار دقیق دارد.مالکی با اشاره به اینکه 
تعرض به یک هزار و ۴۸۰ هکتار زمین دولتی توسط 
یگان حفاظت این سازمان از ابتدای امسال تا آذرماه 
رفع شده است گفت: بیشترین میزان رفع فوری تعرض 
طی این مدت در استان فارس به مساحت ۲۹۹ هکتار 

بوده است.

معاون وزیر راه و شهرسازی :

زمین برای ساخت هزار پروژه نهضت ملی مسکن
 آماده شده است

رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: برآوردها حاکی از 
آن است که لایحه پیشنهادی دولت در قانون بودجه 
مبنی بر خرید گندم یارانه ای خبازان علت اصلی تاخیر 
در اعلام نرخ است.عطااللّه هاشمی رئیس بنیاد ملی 
گندمکاران گفت: وزیر جهاد به همراه هیئت دولت باید 
نرخ را اعلام کنند و علت اعلام نشدن نرخ جای تعجب 
است.او با بیان اینکه مجلس برای تامین اعتبار نرخ 
خرید تضمینی گندم اعلام آمادگی کرده است، افزود: 
مجلس اعلام کرده است که وزارت جهاد تنها میزان 
خرید برای سال آینده را اعلام کند. بنده تصور می کنم 
که علت تاخیر در اعلام نرخ تنها لایحه پیشنهادی 
دولت در قانون بودجه است که براساس این لایحه 
دولت خود را صرفا موظف به خرید میزان گندم یارانه 
این  درحالیکه  دهد.  می  خبازان  به  که  داند  می  ای 
امر دیدگاه خوبی نیست چرا که منجر به سردرگمی 
کشاورزان و بی عدالتی و تبعیض می شود.رئیس بنیاد 
ملی گندمکاران با بیان اینکه دولت چند نوع آرد در 

اختیار واحدهای خبازی قرار می دهد، افزود: هم اکنون 
دولت بصورت یارانه ای، نیمه یارانه، حمایتی و آزاد، آرد 
توزیع می کند، اما در لایحه پیشنهادی قرار است صرفا 
به میزان آرد یارانه ای کامل که به قیمت ۹۰۰ تومان 
در اختیار واحدها قرار می دهد، گندم خریداری کند که 
براین اساس برآورد می شود تنها ۳۰ درصد مصرف 
کل مورد نیاز واحدهای خبازی خرید تضمینی و مابقی 
به امید بورس، کارخانجات آرد و ... اعلام نشود. با توجه 
به ممنوعیت صادرات گندم و اعمال لایحه پیشنهادی 
در قانون بودجه سال آینده کشاورزان ناچار به فروش 
گندم به سلف خران و دلالان هستند.رئیس بنیاد ملی 
گندمکاران با بیان اینکه میزان خرید تضمینی سال 
آینده در گرو اعلام نرخ است، گفت: با اعلام قیمت 
۱۹ هزار و ۵۰۰ تومان به ازای خرید تضمینی هرکیلو 
گندم پیش بینی می شود که سال آینده ۱۱ تا ۱۱ 
از کشاورزان خریداری  میلیون و ۵۰۰ هزارتن گندم 
شود، در غیراین صورت این امر محقق نخواهد شد.او 

با بیان اینکه کشت گندم به پایان رسیده است، افزود: 
برآوردها حاکی از آن است که سطح زیرکشت گندم به 
۶ میلیون هکتار رسیده است که از این میزان ۴ میلیون 
و ۲۰۰ هزارهکتار مربوط به کشت دیم و یک میلیون و 
۸۰۰ هزارهکتار کشت آبی است. کشت قراردادی گندم 
بیمه محصولات کشاورزی، سازمان  توسط صندوق 
تعاون روستایی، شرکت خدمات حمایتی و بانک عامل 
در حال انجام است، اما عددقابل توجهی نیست.  بنابر 
آمار اعلامی سال گذشته میزان کشت قراردادی گندم 
۱.۵ میلیون هکتار  اعلام شد که امسال هم امیدواریم 
رقم سال گذشته را داشته باشیم.او با بیان اینکه اجرای 
کشت قراردادی تنها راه رسیدن به خودکفایی است، 
گفت: کشت قراردادی زمانی موثر است که کل سطح 
زیرکشت قراردادی باشد و به عبارتی برای ۲ موضوع 
کشت  باید  کشت  الگوی  و  قراردادی  کشت  اجرای 
به  امیدی  غیراین صورت  در  شود،  فراهم  قراردادی 

اجرا نیست.

علت تاخیر در اعلام نرخ خرید گندم مشخص شد

واردات بدون محـــدودیت دام زنده توسط مرزنشینان
 مجــاز شد

بر اساس مجوز دفتر مقررات وزارت صمت، واردات دام زنده توسط شرکتهای تعاونی مرزنشینان در گمرکات مرزی کلید خورد.مدیر کل دفتر مقررات صادرات واردات وزارت صمت در نامه ای به گمرک ایران اعلام کرد که واردات دام زنده از گمرکات مرزی 
قانونی شد.در این مکاتبه آمده است: بر اساس تصمیمات متخذه در جلسه مورخ ۱۴۰۲/۹/۱۸ کارگروه ماده ۱۲ قانون ساماندهی مبادلات مرزی، واردات دام زنده توسط شرکتهای تعاونی مرزنشینان کلیه استان های مرزی طبق سهمیه تخصیصی مجاز بوده و 

میزان آن بدون محدودیت تعیین گردیده است.

موجرین و مستاجرین بدون مراجعه به املاکی ها می 
توانند به صورت رایگان کد رهگیری دریافت کنند. 
هم اکنون در خدمتی نوین از وزارت راه و شهرسازی 
سامانه معاملات املاک و مستغلات کشور بر اساس 
تکلیف ماده ۱۸ قانون جهش تولید مسکن، در راستای 

اخذ  و  قرارداد  ثبت  مسکن،  بازار  بر  نظارت  و  رصد 
و  طراحی  هزینه،  اخذ  بدون  رهگیری  )کد(  شناسه 
غیر  و  املاک مسکونی  اجاره  برای  گام نخست  در 
مسکونی تکمیل گردیده و در حال افزایش دیگر موارد 
است.ویژگی جدید افزوده شده به سامانه، ثبت قرارداد 

اداری،  املاک  جمله  از  مسکونی  غیر  املاک  اجاره 
تجاری، باغ، باغچه، سوله، زراعی، صنعتی، خدماتی، 

دامداری، مرغداری، ورزشی و آموزشی می باشد.
همچنین پنل مشاوران املاک نیز جهت ثبت قرارداد 

توسط بنگاه املاک فعال شده است.

 اخذ رایگان، کد رهگیری قرارداد اجاره
 املاک موجرین و مستاجرین

ارزی  افزایش ذخایر  از  بانک مرکزی  رئیس کل 
کشور و بانک مرکزی خبر داد و تاکید کرد که 
ثبات در بازار ارز ادامه دارد.مصطفی قمری وفا - 
مدیر روابط عمومی بانک مرکزی - در توئیتی 
گفت: گزارش اقتصادی و ارزی رئیس کل بانک 
مرکزی به نمایندگان در جلسه غیرعلنی مجلس 
موجب همدلی بیشتر در جلسه شد.فرزین در این 

جلسه بر ادامه تثبیت اقتصادی و ثبات در بازار ارز، 
تداوم روند کاهش نرخ رشد نقدینگی و پایه پولی 
به منظور مهار تورم تاکید کرده است.همچنین 
هدایت هدفمند اعتبارات به سمت تولید و افزایش 
ذخایر ارزی کشور و بانک مرکزی از دیگر اظهارات 
رئیس کل بانک مرکزی در جلسه غیر علنی با 

نمایندگان مجلس شورای اسلامی بوده است.

طبق اعلام وی، از ابتدای سال تاکنون بالغ بر ۳۱ 
میلیارد و ۴۰۲ میلیون دلار ارز به وزارت صمت 
پرداخت شده و این وزارت صمت است که باید 
برای مصارف خود اولویت بندی داشته باشد. به 
حوزه خودرو و قطعات پنج میلیارد و ۴۰۶ میلیون 
دلار تاکنون ارز تخصیص داده شده که نسبت به 

سال گذشته هشت درصد افزایش یافته است.

رئیس کل بانک مرکزی اعلام کرد:

افزایش ذخایر ارزی و ادامه ثبات در بازار ارز

دبیر هیأت عالی نظارت بر سازمانهای 
صنفی کشورگفت: با توجه به کثرت 
مشکلات  لاستیک  فروش  راههای 
توزیع و خرید این محصول تسهیل 
شده و در صدد هستیم تا مشکلات 
را به حداقل برسانیم.غلامعلی مهدوی 
دبیر هیأت عالی نظارت بر سازمانهای 
صنفی کشور گفت: توزیع لاستیک 
اینترنتی، عرضه  از طریق سکوهای 
مستقیم شرکت های تولید کننده و 
واحدهای صنفی در سراسر شهرها و 
استان ها در حال اجراست و متقاضیان 
در صورت عدم دسترسی به هریک از 

این راه ها می تواند از طرق دیگر اقدام 
ادامه داد: در یک مقطع  نمایند.وی 
کمبود  سایزها  از  برخی  در  زمانی 
داشتیم و در حال حاضر این نقصان 
نیز برطرف شده است.وی در خصوص 
مورد  در  متقاضیان  از  برخی  گلایه 
عدم موجودی لاستیک در برخی از 
واحدهای صنفی متذکر شد: توزیع 
واحدهای  از  بسیاری  در  لاستیک 
صنفی صورت می گیرد و متقاضیان 
دسترسی به همه واحدهای صنفی 
بر  نظارت  عالی  هیأت  دارند.دبیر  را 
استعلام  کشور  صنفی  سازمانهای 

سامانه های  در  را  خودرو  و  فرد 
اینترنتی یکی از مشکلات پیش روی 
خریداران دانست و توضیح داد: گاهی 
در سامانه جامع تجارت به دلیل فنی 
استعلامات با تأخیر انجام می شود که 
در صدد مرتفع کردن آن هستیم.وی 
فروشگاه های  در  لاستیک  توزیع  از 
اینترنتی همچون گذشته خبر داد و 
گفت: فروشگاهای اینترنتی در تمامی 
شهرها فعال بوده و در حال توزیع و 
فروش لاستیک می باشند.وی با اشاره 
به واردات لاستیک های کامیون های 
آنها  کیفیت  بر  نظارت  و  سنگین 

وارداتی  لاستیک های  تمامی  گفت: 
در فرآیند ثبت سفارش و نیز ترخیص 
بازرسی  و  نظارت  مورد  گمرکات  از 
قرار  اصناف  اتاق  و  صمت  سازمان 
می گیرند و از نظر کیفیت و استاندارد 
پایان  در  می باشند.وی  تائید  مورد 
گفت: شهروندان با مشاهده هرگونه 
تخلف در خصوص توزیع، گرانفروشی 
از  یا کیفیت لاستیک ها می تواند  و 
را  خود  شکایت   ۱۲۴ تلفن  طریق 
ثبت نمایند تا همکاران در سازمان 
کنندگان  از حقوق مصرف  حمایت 

پیگیری های لازم را انجام دهند.

دبیر هیأت عالی نظارت بر سازمانهای صنفی کشور:

التهاب کمبود لاستیک در کشور برطرف شده است

سخنگوی اقتصادی دولت دلیل افزایش تورم در ماه قبل را اختلال 
تولید گوشت قرمز و برخی اقلام دیگر اعلام کرد و گفت: این امر باعث 
شد تورم خوراکی ها به بیش از چهار درصد در آذر برسد و هدف گذاری 
تورم در این ماه قدری نسبت به آنچه مدنظر بانک مرکزی بود افزایش 
یابدکه برای حل این مشکل وزارت کشاورزی در تلاش است بخشی از 
این کسری و ناترازی را با واردات موقت برطرف کند. احسان خاندوزی 
در ابتدای نشست خبری هفتگی با اشاره به وضعیت شاخص های 
اقتصادی کشور در ماه های گذشته، اظهار کرد: کاهش نرخ تورم یک 
برنامه اصلی و در صدر پیگیری ها از بانک مرکزی و سایر دستگاه های 
موثر در افزایش قیمت هاست. سیاست های معطوف به کنترل تورم 
از جمله ایجاد ثبات در بازار ارز یا کاهش نرخ رشد نقدینگی در ۱۰ 
ماه گذشته به شکل مستمری در ستاد اقتصادی انجام شده است.وی 
افزود: در آذرماه برخلاف رویه ماه های گذشته ۰.۷ درصد افزایش تورم 
را شاهد بودیم که این افزایش به دلیل مشکلات ثبت هزینه چند قلم 
کالای خاص بود که مشخصاً اختلال تولید گوشت قرمز و برخی اقلام 
دیگر باعث شد تورم خوراکی ها به بیش از چهار درصد در آذر برسد.

خاندوزی تاکید کرد: رشد ۴.۱ درصد تورم خوارکی ها در آذر منجر 
شد هدف گذاری تورم در این ماه قدری نسبت به آنچه مدنظر بانک 
مرکزی بود افزایش یابد. برای حل این مشکل وزارت جهاد کشاورزی 
تلاش کرده تا بخشی از این کسری و ناترازی را با واردات موقت برطرف 
کند. ماهانه ۶۰۰۰ تن گوشت گرم و حدود ۸۰۰۰ تن گوشت منجمد 
برای تأمین بازار وارد می شود.وزیر اقتصاد با بیان اینکه نرخ بیکاری در 
پاییز امسال به ۷.۶ درصد کاهش یافته است، اظهار کرد: این تقریباً 
کمترین نرخ بیکاری در دو دهه گذشته است. همزمان با این نرخ، 
مشارکت هم نیم واحد درصد افزایش یافته که علامت خوبی است. 
بیکاری فارغ التحصیلان به ۱۱.۵ درصد کاهش یافت که در پاییز سال 
گذشته ۱۲.۵ درصد بود.خاندوزی ادامه داد: اشتغال ناقص هم به ۸.۱ 
درصد کاهش یافته است که در پاییز سال گذشته ۹.۵ درصد بود. 
در شاخص رشد اقتصادی بر اساس آمار بانک مرکزی در نیمه اول 
سال جاری ۴.۷ درصدی بوده است که با وجود رشد ۳ درصدی سال 
گذشته، حفظ نرخ رشد در ۶ ماهه سال جاری نشانگر این است که 
مسیرهای ایجاد ارزش افزوده و تولید در بخش های کشور در نیمه 
اول امسال بهتر از سال قبل است.سخنگوی اقتصادی دولت با بیان 
اینکه رشد اقتصادی بدون احتساب نفت ۳.۶ درصد بوده و یک درصد 
از رشد ۲.۶ درصدی نیمه اول سال گذشته بیشتر است، تاکید کرد: 
در زیرمجموعه های صنایع و معادن رشد اقتصادی شش ماهه امسال 
۳.۸ درصد، خدمات ۴.۲ درصد است. نرخ رشد با نفت و بدون نفت 
روند رو به رشد شش ماهه نخست سال قبل را ادامه داده و برخلاف 
ادعاها، چون این رشد همراه با کاهش بیکاری و افزایش اشتغال کشور 
است رشد باکیفیتی است و فقط بخش هایی که حائز درآمد هستند 
بدون ایجاد اشتغال، رشد نکرده اند بلکه همزمان با رشد اقتصادی تعداد 
شاغلان هم افزایش یافته است.وی با تاکید بر اینکه حرکت اقتصاد در 
مسیر ثبات و پیش بینی پذیری تداوم دارد، گفت: دولت سیزدهم از 
ابتدای فعالیت خود تلاش کرده با ایجاد انضباط مالی در بخش های 
مختلف و کنترل نرخ بازار ارز، رشد تورم را مهار و فضای اقتصادی 
کشور را برای فعالان اقتصادی پیش بینی پذیر کند تا امکان رشد 
مستمر در بخش های مختلف فراهم شود.سخنگوی  اقتصادی دولت با 
بیان اینکه تورم در مسیر بلندمدت کاهشی است، اظهار کرد: در زمینه 
کسری بازار گوشت هم که پیش از این به آن اشاره شده، پیش بینی 
وزارت جهاد کشاورزی این است که با اقداماتی، بازار گوشت را تا بهار 
به تعادل برساند. بنابراین ممکن است برخی اجزا در کوتاه مدت رشد 
کنند اما این رشد مقطعی تورم، ناشی از سیاست های پولی و مالی 
دولت نیست.وزیر اقتصاد با بیان اینکه امروز از دام سرمایه گذاری منفی 
و صفر دهه ۹۰ عبور کرده ایم، یادآور شد: تشکیل سرمایه ثابت ناخالص 
بنا بر آمار بانک مرکزی در نیمه اول سال ۴.۵ درصد رشد داشته است 
و ادامه روند سال ۱۴۰۱ را در سال جاری شاهد هستیم. در دهه ۹۰ 
تشکیل سرمایه ثابت ناخالص کشور منفی ۴۷ درصد بود. امیدواریم 
این روند بهبود با با سرعت بیشتری پیش رود.وی با اشاره به گزارش 
خزانه داری کل کشور از تخصیص پروژه های عمرانی در ۹ ماهه سال 
جاری، اظهار کرد: پایان آذر امسال ۱۳۰ هزار میلیارد تومان بودجه 
عمرانی تخصیص یافته که نسبت به مدت مشابه سال قبل، دقیقاً ۵۵ 
درصد افزایش داشته است و ۸۷ هزار میلیارد تومان از مبلغ یادشده هم 

در دو ماه اخیر تخصیص یافته است.

دلیل تغییر جهت تورم از زبان
 سخنگوی اقتصادی دولت

معاون وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی  خبرداد:
ساخت مسکن کارگران در زمین های جوار 

شهرک های صنعتی
معاون وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از اختصاص زمین های جوار 
شهرک های صنعتی و برخی زمین های داخل شهرها به ساخت 
مسکن کارگران خبر داد.بر اساس قانون اساسی کشورمان داشتن 
مسکن حق هر فرد و خانواده ایرانی است و دولت ها طبق این اصل 
موظف به تامین مسکن شده اند. در اصل ۳۱ قانون اساسی دولت 
موظف شده با رعایت اولویت برای کسانی که نیازمندترند به ویژه 
کارگران و روستانشینان زمینه اجرای این اصل را فراهم کند.طبق 
اعلام مسئولان وزارت کار، زمین های اطراف شهرک های صنعتی 
و برخی از زمین های داخل شهرها به ساخت مسکن کارگران 
اختصاص پیدا کرده تا گام موثری در رفع مشکلات بزرگ جامعه 
برای خانوارها  تامین مسکن  راستای  برداشته شود.در  کارگری 
طرح های مختلفی برای خانه دار کردن اقشار جامعه پیش بینی 
شده که از جمله آنها طرح مسکن مهر و طرح مسکن ملی است. 
به موازات اجرای طرح مسکن ملی طرح مسکن کارگری و ساخت 
مسکن در شهرک های صنعتی نیز در دستور کار قرار گرفت. دولت 
سیزدهم نیز با هدفگذاری ساخت یک میلیون واحد مسکونی در 
سال و ساخت ۴ میلیون واحد تا پایان دولت، طرح نهضت ملی 
مسکن را کلید زد.دی ماه سال ۱۳۹۸ تفاهم نامه ساخت ۱۰۰ 
هزار واحد مسکونی در جوار شهرک های صنعتی میان اتاق تعاون 
و وزارت راه و شهرسازی به امضا رسید. طبق گزارش ها در قالب 
صنعت شهرها و نواحی و شهرک های صنعتی برای بیش از ۱۰۰ 
هزار واحد مسکونی در سراسر کشور زمین تامین شده است.در 
همین راستا علی حسین رعیتی فرد ـ معاون روابط کار وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی مسکن کارگری و حل مشکلات این بخش را 
مهم دانست و از اختصاص زمین های اطراف شهرک های صنعتی 
برای ساخت مسکن کارگری خبر داد.آنطور که وی گفته در حال 
حاضر بسیاری از شهرک های صنعتی دنبال نیروی کار هستند و 
نرخ بیکاری کاهشی شده و به حدود ۸ درصد رسیده است لذا 
با دستور رئیس جمهور جلسات حوزه کار به طور منظم برگزار 
می شود تا دغدغه های جامعه کارگری و تولیدکنندگان کاهش 
یابد.به گفته معاون وزیر کار با تدابیر صورت گرفته زمین های 
اطراف شهرک های صنعتی و برخی از زمین های داخل شهرها به 
ساخت مسکن کارگران اختصاص پیدا کرده است تا گام موثری 
در رفع مشکلات بزرگ جامعه کارگری برداشته شود.در همین 
راستا مهدی مسکنی - مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری 
نیز اعلام کرده در صندوق از تعاونی های مسکن در راستای ایجاد 
رفاه کارگران حمایت می شود و بر اساس دستور وزیر تعاون کلیه 
شرکتهای عضو صندوق باید بخش مسکن کارگری را ساماندهی 
کنند.طبق آمارها بیش از ۱۰ هزار و ۵۰۰ تعاونی مسکن در کشور 
وجود دارد که بستر خانه دار شدن آحاد جامعه را فراهم کرده اند.

به اعتقاد کارشناسان نگاه سودآوری در تعاونی های مسکن حاکم 
نیست و مسکن با قیمت تمام شده و کیفیت قابل قبول ساخته 
و در اختیار متقاضیان قرار داده می شود.پیشتر بسیاری از فعالان 
حوزه کار، احیای تعاونی های مسکن کارگری و واگذاری زمین 
ارزان قیمت را به جهت خانه دار شدن کارگران پیشنهاد کرده 
بودند.درحال حاضر تامین مسکن یکی از دغدغه های مهم جامعه 
و خانوارهای کارگری به شمار می رود، از این رو ساخت مسکن در 
جوار شهرک ها و نواحی صنعتی می تواند علاوه بر خانه دار کردن 
خانوارهای کارگری، نیروی مورد نیاز کارفرمایان در شهرک های 
صنعتی را تامین کند و بخش اعظمی از هزینه های تردد و ایاب و 

ذهاب کارگران به محل کار را کاهش دهد.

تخصیص ارز به مواد اولیه و محصولات آماده 
مصرف نباید یکسان باشد

رییس انجمن صنفی تولیدکنندگان کود کشور گفت: تخصیص 
ارز یکسان برای مواد اولیه و محصولات آماده مصرف خیلی زیبنده 
نیست.دهمین نمایشگاه نهاده های کشاورزی در حوزه تولید کود 
و سموم کشاورزی در محل نمایشگاه بین المللی تهران در حال 
برگزاری است.صیاد فرهادی، رئیس انجمن صنفی تولیدکنندگان 
کود کشور گفت: مصرف کود در بخش کشاورزی از حجم سموم 
بالاتر بوده و مشکلات آن بیشتر است.وی به کودهای پایه اشاره 
کرد و افزود: این چالش با انعقاد قراردادی با دولت، محصولات 
تولید داخل خریداری می شود، مشکل تا حدودی حل شده است.

وی ادامه داد: دومین مشکل در حوزه کودهای غیر یارانه ای است 
که ظرفیت تولید داخل ۱۰ برابر نیاز بازار است و اجازه صادرات 
داده شود.فرهادی با بیان اینکه تولیدکنندگان کود برای تأمین 
ارز برای خرید مواد اولیه مشکل دارند، خاطرنشان کرد: در حال 
حاضر ۱۰۰۰ تولیدکننده کود در کشور فعالیت دارند که اگر به 
طور متوسط ۲۰ نیرو داشته باشند ۲۰ هزار نفر اشتغال ایجاد شده 
است. در نتیجه حمایت از این بخش ارزش دارد. فرهادی در پایان 
گفت: تخصیص ارز یکسان برای تأمین مواد اولیه و محصولات 

آماده مصرف خیلی زیبنده نیست.

آگهی قانون   تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبتی شهرستان 

ساری  منطقه سه 
برابر رای شماره  ۱۴۰۲۶۰۳۱۰۴۵7۰۰۲۹۸۸  ،مورخ ۱۴۰۲/۸/۱7  
که در هیات  موضوع قانون   تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی  در  واحد ثبتی منطقه سه    ساری  
تصرفات  مالکانه آقای   رمضان  محمد پور   فرزند هادی  به 
شماره ملی ۲۰۹۳۲۱۲۴۱۲  بشماره پرونده ۲۰۸-۱۴۰۲  نسبت به 
ششدانگ یک قطعه با بنای احداثی  به مساحت ۲۲۱۶/۳۰ ) دو 
هزار و دویست و شانزده متر و سی سانتیمتر (مترمربع   قسمتی از  
پلاک شماره ۳ اصلی  واقع در  بخش۳ ثبت ساری قریه پرچیکلا  

خریداری از آقای  هادی محمدپور  محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم  مراتب در  دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهی می شود  در صورتی که اشخاص  نسبت به صدور سند 
مالکیت  اعتراضی  داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار  اولین 
آگهی  به مدت دو ماه اعتراض  خود را به این اداره تسلیم  و پس 
از اخذ  رسید ظرف مدت یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض خود را 
به مراجع قضایی  تقدیم نمایند.  بدیهی است  در صورت انقضای  
مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  طبق مقررات  سند مالکیت  

صادر خواهد شد.
شناسه آگهی :۱۶۲۶۴۶۲

تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۰۹/۲۹
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۳ /۱۴۰۲/۱۰

فریبرز یوسفیان حمیدی 
رئیس اداره  ثبت  اسناد و املاک  شهرستان ساری  منطقه ۳

آگهی تحدید  حدود  حوزه ثبتی شهرستان  قائمشهر
 پیرواگهی قانون تعیین  تکلیف  وضعیت ثبتی  اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی  و به استناد  تبصره ذیل  ماده ۱۳ قانون و ماده ۱۳ ایین نامه قانون اخیرالذکر  تحدید حدود  املاک مشروحه  ذیل در ساعت  و تاریخ های  مقرر در محل وقوع  ملک  به شرح  

ذیل بعمل خواهد  امد.
املاک متقاضیان  واقع در قریه  بالا لموک  به شماره 23 اصلی بخش 6

۴۲۴۰ فرعی بنام آقای عیسی  کتال  فرزند  آقابالا  در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب خانه  به مساحت ۱۰۲ مترمربع  طبق رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۰۰۰۲۰۱۲۹7۶ تاریخ ۱۴۰۲/۹/۱۵ هیات  قانون تعیین تکلیف 
۴۲۴۰ فرعی بنام خانم  سیمااسدی  صنم  فرزند شکراله  در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب خانه  به مساحت ۱۰۲ متمربع طبق رای  شماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۰۰۰۲۰۱۲۹7۳ تاریخ ۱۴۰۲/۹/۱۵  هیات قانون تعیین تکلیف 

 ساعت ۹ صبح روز چهارشنبه  مورخ ۱۴۰۲/۱۱/۴
لذا از متقاضیان و مالکین  املاک مجاور  حقوق ارتفاقی دعوت می شود در وقت مقرر  وقوع ملک حضور  به هم رسانند  بدیهی است در صورت عدم  حضور متقاضی  و یا نماینده قانونی  آنان طبق  ماده ۱۵  قانون ثبت  ملک مورد  تقاضا  با حدود اظهار شده  از 
طرف مجاورین  تحدید خواهد شد . معترضین می توانند  به استناد ماده ۲۰ قانون ثبت و مواد 7۴ و ۸۶ ایین نامه  قانون ثبت  ظرف مدت ۳۰ روز  از تاریخ تنظیم  صورت مجلس  تحدید حدود اعتراض خود را کتبا  به این اداره تسلیم  و ظرف مدت  یک ماه  از 
تاریخ تسلیم  اعتراض  به واحد ثبتی  مبادرت  به تقدیم دادخواست  به مرجع قضائی  نمایند. در غیر اینصورت با ارائه گواهی  عدم تقدیم  دادخواست  توسط  متقاضی  و یا نماینده قانونی  وی و بدون  توجه به اعتراض  واصله  عملیات  ثبتی با رعایت مقررات  ادامه 

می یابد.شناسه آگهی: ۱۶۲۴۲۴۳
تاریخ انتشار : ۱۴۰۲/۱۰/۱۳

 مرتضی قاسم پور
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائمشهر
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گزارش

گروه فرهنگی:معاون فناوری و کاربردی سازی 
گردشگری،  و  میراث فرهنگی  پژوهشگاه 
جدایی ناپذیر  جزئی  را  اسباب بازی  و  بازی 
و  دانست  ناملموس  و  ملموس  میراث  از 
از  پس  باید  باستانی  اسباب بازی های  گفت: 
به  با همکاری بخش خصوصی  رمزگشایی 
صورت فراگیر کاربردی سازی و عمومی سازی 
ویژه  به  جامعه  همه  دسترس  در  و  شده 

کودکان قرار گیرد.
بر  مبنی  خبری  پیش  هفته  دو  حدود 
رمزگشایی و تولید اسباب بازی باستانی شهر 
سوخته برای نخستین بار توسط سام جلوه 
شد،  منتشر  پژوهشگر  مقدم(  جلوه  )میثم 
فکری  بازی  هیجان انگیز  نسخه  بازسازی 
محبوب مردمان جنوب شرق ایران باستان 
در عصر مفرغ که به چهار هزار و ۶۰۰ سال 

پیش بر می گردد.
گور  از  باستانی  بازی  این  اصلی  نسخه 
شماره ۷۳۱ در قبرستان باستانی شهرسوخته 
سیستان کشف که از روی آن چند نسخه 
محدود آن به تولید رسیده است؛ یک نسخه از 
این بازی به وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی اهدا شده و نسخه های دیگر 
این بازی در اختیار موزه ملی ایران، پژوهشگاه 
میراث فرهنگی و موزه های این استان و شهر 

سوخته است.
از  جدایی ناپذیر  جزئی  اسباب بازی  و  بازی 

میراث ملموس و ناملموس
و  بازی ها  اهمیت  درباره  بدُ  مهدیه 
باستانی  تمدن  و  فرهنگ  در  اسباب بازی ها 
ایران اظهار داشت: بازی و اسباب بازی جزئی 
ناملموس  از میراث ملموس و  جدایی ناپذیر 
ما است، در سال های گذشته برخی بازی ها 
طرح های  در  باستانی  اسباب بازی های  و 
پژوهش و کاوش  پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری رمزگشایی شده است، اما برای 
کاربردی سازی آن متولیان این حوزه از بخش 
دولتی و خصوصی باید بیایند تا این بازی ها 
و ابزارهای آن را احیا و بازسازی و کاربردی 

کنند.
پژوهشگاه  کاربردی سازی  و  فناوری  معاون 
کشف  به  گردشگری  و  میراث فرهنگی 
ابزارهای بازی در کاوش های »شهر سوخته« 
اشاره کرد و گفت: پس از کاوش ها، برخی 
هم  برخی  و  طراحی  و  شناسایی  بازی ها 
محدود تولید شده اند و اما هنوز سفارشی سازی 
ماکت سازی  فقط  هم  تعدادی  اما  نشده اند، 
بازی ها  این  از  اما جامعه هیچ کدام  شده اند، 
تا  کنند  باید کمک  رسانه ها  نمی شناسد،  را 
جامعه با هنر نیاکان و گذشتگان ما در حوزه 
معرفی  به  بعد  شود  آشنا  بازی  و  سرگرمی 
محصولات کاربردی هم بپردازد. استارتاپ ها 
کاربردی سازی  برای  دانش بنیان ها  و 

بازی های  زمینه  در  کاوش ها  و  پژوهش ها 
باستانی می توانند کمک کنند.

 مهدیه بدُ، معاون فناوری و کاربردی سازی 
پژوهشگاه میراث فرهنگی و گردشگری

وی افزود: در دو سال اخیر برخی بازی های 
محتوای  که  شده  تولید  و  طراحی  مختلف 
میراث فرهنگی دارد، بازی هایی که کودکان 
را با ظرافت خاص و غیرمستقیم در محیط 
میراثی قرار می دهد، بچه ها در این بازی ها 
مثلا با گلاب گیری کاشان یا معماری تخت 
شخصیت های  و  اساطیر  اسامی  جمشید، 
شاهنامه، تاریخچه فرش بافی و سفال گری 
آشنا می شوند، اما مشکل اینجاست که این 
بازی ها باید فراگیر و عمومی سازی شود و در 

دسترس قرار بگیرد.
»زمان آن رسیده که یک رویداد در سطح 
ملی و گسترده برای معرفی بازی ها و اسباب 
شود؛  برگزار  باستانی  و  تاریخی  بازی های 
یا  میراثی  مضمون  با  بازی  یک  که  اثری 
گردشگری در ذهن کودک خواهد داشت به 
مراتب بیشتر از هزاران بازدید بدون هدف و 

غیرجذاب و تکراری از یک موزه است«
ارزیابی هیجان بچه ها قبل و بعد از بازدید 

موزه
بدُ خاطرنشان کرد: در بسیاری از موزه های 
جهان حتی برای جذب مخاطب بیرون موزه 
سناریو و بازی طراحی می کنند، اتفاقا ورود 
به موزه را برنده شدن در یک بازی از پیش 
طراحی شده قرار می دهند، حتی فکر کردن 
به این ایده ها هم برای مخاطب جذاب است، 
مخاطب  کلی  و  هیجان انگیز  رویداد  کلی 
وارد  استارتاپ  زیادی  تعداد  می کنند،  جذب 
رقابت ایده پردازی می شوند که قطعا چرخه 
اقتصاد دیجیتال و اقتصاد فرهنگ را هم به 

حرکت در می آورد.
فرهنگی  میراث  پژوهشگاه  فناوری  معاون 
ضرورت  بر  تاکید  با  گردشگری  و 
میراث  و  موزه داری  در  مخاطب شناسی 
کودکان  وقتی  اتفاقا  داد:  توضیح  فرهنگی، 
مخاطب موزه و میراث فرهنگی باشند باید 

جذابیت هنگام ورود و جذابیت بعد از خروج 
آنها از موزه را ارزیابی کنیم، آیا الان بچه های 
ما بعد از خروج از موزه هیجان زده هستند و 
درباره آثار و خاطرات خود از موزه چند روز 
حرف می زنند؟ نه اصلا؛ اتفاقا انگار در موزه 
روز خسته کننده ای داشتند، پس نتیجه اینکه 
خطا از ماست که میراث را به جهان فناوری 

پیوند نزدیم.
نسل جدید جبهه اول حفاظت میراث هستند 

اگر آگاه شوند
بدُ بر اهمیت حفظ و معرفی بنیان های هویتی 
جامعه تاکید کرد و گفت: نسلی که اکنون 
باهوش تر،  با آن روبه رو هستیم کنجکاوتر، 
ادوار نسلی  از همه  پرسشگرتر و منطقی تر 
جامعه ما است، اگر پاسخ بگیرد که چرا باید 
بماند و وطنش را محافظت کند و بسازد قطعا 
قطعا  و  است  میهن  از  حفاظت  اول  جبهه 
می ماند. البته ما به جز مهاجرت فیزیکی و 
غریبگی  احساس  چالش  با  جغرافیایی  مرز 
مواجهیم،  هم  ایرانی  هویت  و  فرهنگ  با 
کوچکترین کاری که بتواند میراث ملموس و 
ناملموس کشورمان را به کودکان و نوجوانان 
درست و جذاب معرفی کند، باعث خواهد شد 
تا حفاظت از هویت ملی ما تا چندین نسل و 

چندین قرن تضمین شود.
نمی توان  بعدی  دو  انیمیشن های  با  دیگر 

بچه ها را جذب کرد
همراه  کمی خلاقیت  اگر  داشت:  اظهار  بدُ 
چاشنی  مستندسازی،  و  تصویرسازی  با 
مانند  میراث  حوزه  سنگین  فعالیت های 
تغییر  داستان  بکنیم،  باستانی  کاوش های 
می کند، ما در روایتگری مشکل داریم، اگر 
بتوانیم بازی تعریف کنیم، قصه پردازی کنیم 
حتی یک کاوش باستانی در یک گور تاریخی 
برای همه، حتی کودکان جذاب خواهد بود، 
منتهی ما فقط سراغ داده و تحلیل و ستانده 
برای مخاطب نخبه دانشگاهی می رویم فقط 
به مقاله های علمی، پژوهشی، سخنرانی و 
کنفرانس فکر می کنیم و معمولا کاوش ها در 
همان لایه باقی می ماند و بعد گله می کنیم 

چرا کودکان ما شهر سوخته را نمی شناسند، 
و  آبی  سازه های  و  چغازنبیل  نمی دانند  چرا 
و  دینی  آیین های  کجاست،  رستم  نقش 
اجتماعی و فرهنگی ما چه کاربردها و آثاری 

داشتند.
پژوهشگاه  کاربردی سازی  و  فناوری  معاون 
کرد:  تاکید  گردشگری  و  فرهنگی  میراث 
باید رویکردها و تفکرات دو دهه پیش درباره 
معرفی میراث فرهنگی را کنار بگذاریم، الان 
است،  متاورس  و  مصنوعی  هوش  عصر 
دیگر با انیمیشن های سیاه و سفید دو بعدی 
نمی توان بچه ها را جذب کرد، طراحی و تولید 
محتوای دیجیتال و کاربردی جذاب که هر 
لحظه هم در حال تغییر و تحول است، باید 
و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  حوزه  وارد 
صنایع دستی شوند، گروه هدف اول هم باید 
کودکان و نوجوانان باشند، قطعا فناوری به 
معرفی پیشینه سرزمین و هنر نیاکان ما به 
نسل های  برای  میراث  و حفظ  نسل جدید 

آینده کمک می کند.
باید جلوی تخریب آثار تاریخی را بگیریم

بدُ گفت: اگر جامعه این همه شگفتی و اعجاز 
را که در کاوش های باستانی است -که گاها 
به دلیل ماموریت که ما می رویم، می بینیم- 
از نزدیک ببیند، اینکه نیاکان ما چه هنری 
فرهنگی  و  اجتماعی  زیست  در  مهارتی  و 
با طبیعت  داشتند، چگونه بلد بودند خود را 
پیرامون خود وفق دهند و  خشن و سخت 
با هنر خلاق خود  اینکه  تمدن خلق کنند، 
چگونه سرآمد تاریخ بشری بودند، و اکنون 
این داشته های ارزشمند به آنها به ارث رسیده 
است، احساس غرور می کنند، حالشان خوب 
دل  سرزمین  این  از  راحتی  به  شد،  خواهد 
نمی کنند که بروند، اتفاقا محکم و استوار در 
تاریخی و محیط زیستی  آثار  برابر تخریب 

ایستادگی می کنند.
پژوهشگاه  کاربردی سازی  و  فناوری  معاون 
میراث فرهنگی و گردشگری تاکید کرد: همه 
تلاش ما این است که در کنار پژوهشگران و 
اساتید دانشگاه و مرمتگران که نخبگان این 
حوزه هستند و در پژوهشگاه فعالیت می کنند، 
به  هم  استارتاپ ها  و  فناوری  حوزه  فعالان 
گردشگری  و  فرهنگی  میراث  حوزه  سمت 
جذب شوند؛ وقتی محصولی خلاق و فناورانه 
به  می شود  تولید  فرهنگی  میراث  حوزه  در 
جهانیان و به مردم خودمان یادآوری خواهد 
البته  جهانیم«؛  تمدن  کهن ترین  »ما  شد 
آنان که در جهان باید بدانند، می دانند، گاهی 
سر تعظیم فرود می آورند گاهی هم سکوت 
می کنند، اما جرات انکار ندارند، ما باید تکلیف 
را با خودمان مشخص کنیم که این شکوه 
نکنیم و جلوی  فراموش  را هرگز  افتخار  و 

تخریب آن را هم بگیریم./نصرالله کوهکن

معاون فناوری پژوهشگاه میراث فرهنگی:

اسباب بازی های باستانی باید عمومی سازی شود
رییس سازمان سینمایی:

طرح اصلاح برآورد تولید آثار مستند 
ضروری است

ارایه  خواستار  کشور  سینمایی  سازمان  رییس  خزاعی  محمد 
راهکارهای تازه جهت افزایش منابع و بودجه تولید آثار مستند 
جشنواره  هفدهمین  برگزاری  پی  شد.در  آینده  سال  برای 
بین المللی »سینماحقیقت« و شروع فصل تازه تولیدات سینمای 
و درخواست های مطرح شده  این سینما  آینده  نیاز  و  مستند 
سینمایی  سازمان  رئیس  جشنواره،  اختتامیه  در  مستندسازان 
طی نامه ای به محمد حمیدی مقدم مدیرعامل مرکز گسترش 
سینمای مستند و تجربی و پویانمایی خواستار ارائه طرحی جامع 
با هدف ایجاد  افزایش بودجه تولیدات سینمای مستند  برای 

تحول و افزایش کمی و کیفی آثار مستند در سال ۱۴۰۳ شد.
در این نامه آمده است:

»جناب آقای محمد حمیدی مقدم
مدیرعامل مرکز گسترش سینمای مستند و تجربی و پویانمایی

سلام علیکم
احتراماً نظر به برگزاری موفق و باشکوه هفدهمین جشنواره 
بین المللی مستند ایران )سینما حقیقت(، ضمن تشکر از جنابعالی 
و همکاران خدوم آن مرکز؛ برای ادامه مسیر و آینده این حوزه 
و تحقق فراگیرتر طرح جامع تحول سینمای مستند و تجربی بر 
اساس کلان برنامه های ابلاغ شده این مرکز موارد زیر ضروری 
است:۱- جهت تداوم روند کیفی دوساله لازم است با تدابیری 
مؤثر و هوشمندانه، برای اعتلای بیشتر جایگاه مستندسازی با 
نخبگان و فعالان این حوزه، در خصوص شناسایی راهکارهای 
تازه برای حل اساسی تر معضلات مبتلابه و دست و پاگیر به 
ویژه، در زمینه محدودیت منابع و پشتوانه های اقتصادی سینمای 
»نظام مسئله«  گیرد.۲-  مشورت صورت  و  همفکری  مستند 
جدید مرکز که مبتنی بر الزامات و نیازهای ضروری جامعه و 
عطف به گفتمان و مسیر مشخص شده در سیاست های کلان 
سازمان سینمایی در این حوزه تخصصی تدوین و ابلاغ شده، 
با توجه به نگاه حمایتی جناب آقای دکتر  عملیاتی شود.۳- 
اسماعیلی وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی و عزم و اهتمام 
مضاعف ایشان در تأمین درخواست ها و پیگیری های سازمان 
سینمایی برای افزایش بودجه سینمای مستند در چشم انداز سال 
آینده، شایسته است نیازها و چالش های این عرصه بازنگری و 
احصا شود.۴- نظر به تورم و افزایش نرخ تولید فیلم مستند در 
شرایط فعلی به نظر می رسد اصلاح ساختار برآورد تولید فیلم 
توجه  با  می رود  انتظار  رو،  این  از  باشد؛  اجتناب ناپذیر  مستند 
اختتامیه  در  مستندسازان  برخی  شده  مطرح  دغدغه های  به 
جذب  کارآمد  و  جدید  شیوه های  »سینماحقیقت«،  جشنواره 
منابع، تسهیل فرآیند تولید و توسعه زمینه های مشارکت ملی 
فراهم شود.۵- از آن جایی که هیأت محترم وزیران با تصویب 
آئین نامه ای، دستگاه های اجرایی را به مستندنگاری سینمایی 
طرح ها و پروژه های کشور ملزم کرده، شایسته است به منظور 
رونق زمینه های کسب و کار و اشتغال جامعه مستندسازان از 
ظرفیت های این طرح استفاده شود تا بسترهای توسعه اشتغال، 
شکوفایی و پویایی سینمای مستند افزایش یابد.۶- امید است 
با ملحوظ داشتن نکات فوق الذکر در جهت اتخاذ ساز وکاری 
هدفمند و راهبردی برای »ترسیم افق پیش روی این جریان 
مهم و اثرگذار سینمایی«، »افزایش کمی و کیفی تولیدات« و 
»ارتقای منابع، اعتبارات و سطح بندی حرفه ای تر برآوردهای 
رشد،  به  رو  روند  تداوم  شاهد  گذشته  از  بیش  آثار«  ساخت 

رویش های تازه و اعتلای سینمای مستند باشیم.«

مدیر شبکه آموزش؛
بر کیفیت مدرسه تلویزیونی ایران 

تاکید داشتیم
مدیر شبکه آموزش با تاکید بر محتوا و فضای سرگرم کننده 
آمده است روی کیفیت  این شبکه  به  از زمانی که  تاکید کرد 
مدرسه تلویزیونی ایران تاکید بسیاری داشته است.علی عبدالعالی 
مدیر شبکه آموزش حدود یک سال پس از حضورش در این 
شبکه به گفت وگویی تفصیلی  پرداخت و درباره عملکرد شبکه 
در این یک سال سخن گفت.وی در این گفت وگو به اتفاقات 
برنامه  با حضور  آموزش  در شبکه  مدت  این  در  که  مختلفی 
کرد. اشاره  است،  گرفته  صورت  جدید  استعدادهای  و  سازان 

به  اتفاقات  از  بخشی  دیده شدن  اینکه  به  اشاره  با  عبدالعالی 
اهمیت فرهنگ سازی در کشور برای حوزه آموزش برمی گردد، 
عنوان کرد: در کشور ما آموزش گویی هنوز اولویت نیست، غیر 
از نگاه رهبر انقلاب که به شکل واضحی این مساله را مطالبه 
می کنند تا به سمت تحول آموزشی برویم، گویی در بخش های 
مختلف هنوز این امر در اولویت و دغدغه قرار نگرفته است.وی 
با تاکید بر تلاش هایی که برای مدرسه تلویزیونی ایران صورت 
گرفته است به تغییرات در ساختار آموزش ها اشاره و با مثالی از 
مدارس کشور عنوان کرد: ما مدارس نمونه ای در کشور داریم که 
همین الان که داریم با هم صحبت می کنیم، می توانم سایت این 
مدارس را بیاورم که در صفحه اول سایت آنها لینک آموزش های 
مدرسه تلویزیونی ایران را گذاشته اند. آنها به این آموزش ها ارجاع 
می دهند چرا که اتفاقاً کیفیت آموزش ها بسیار ارتقا یافته است 
و دانش آموزان می توانند در یک فضای سرگرم کننده مطالب 
این دوره بسیار  اتفاقی است که در  این  یاد بگیرند.  را  درسی 
روی آن تاکید داشتیم و کیفیت آموزش ها را بالا بردیم.مدیر 
شبکه آموزش درباره حضور وزیر آموزش و پرورش در این شبکه 
و پرداخت به مباحث مختلف تصریح کرد: یک هفته در میان 
رضامراد صحرایی وزیر آموزش و پرورش در برنامه »پرسشگر« 
حضور دارد و این اتفاق کمی نیست. وزیر در این برنامه معاونان 
خود را هم دعوت می کند و من و وزیر از معاونان او پرسشگری 
می کنیم. این محبتی است که او دارد اما بالاخره پیش از این رخ 

نداده بود که وزیری بر صندلی پرسشگری یک برنامه بنشیند.

پویا سرایی مطرح کرد؛
برگزاری اولین دوره ملی جایزه 

آهنگسازی روح الله خالقی
مائده فرخی: یکی از نوازندگان و مدرسان موسیقی ایرانی در 
تشریح تازه ترین فعالیت های موسیقایی خود از تدارک و برنامه 
ریزی برای برگزاری اولین دوره جایزه ملی آهنگسازی روح الله 
خالقی خبر داد.پویا سرایی پژوهشگر، مدرس و نوازنده سنتور 
ضمن تشریح تازه ترین فعالیت های خود در عرصه موسیقی به 
خبرنگار مهر توضیح داد: با توجه به تمرکز و توجهی که در حوزه 
موسیقی دانشگاهی داریم به تازگی در قالب برگزاری اولین 
کنفرانس ملی مطالعات ادبیات و هنرهای کاربردی، موسیقی، 
جایزه  ملی  دوره  اولین  دوستان  با  همراه  سینما،  و  نمایش 
فراخوانش  را طراحی کردیم که  آهنگسازی روح الله خالقی 
نیز منتشر شده است.عضو هیات علمی گروه موسیقی دانشکده 
هنر و معماری دانشگاه آزاد اسلامی ادامه داد: دبیرخانه اولین 
کنفرانس ملی مطالعات بینا رشته ای ادبیات و هنرهای کاربردی، 
موسیقی، نمایش و سینما که در دانشکده هنر دانشگاه آزاد 
اسلامی واحد تهران جنوب استقرار دارد، به تازگی و در فراخوان 
بخش های اجرایی خود آثار آهنگسازی شده  هنرمندان موسیقی 
را در زمره  آثار مورد پذیرش خود قرار داده که در قالب اولین 
دوره جایزه ملی آهنگسازی روح الله خالقی تعریف شده است. 
این درحالی است که در این دوره بنده و محمدرضا عزیزی 
مدرس دانشگاه، آهنگساز و نوازنده تار در بخش آثار با کلام 
و بی کلام با تاکید بر موسیقی ایرانی آثار ارسالی را داوری 
می کنیم.وی همچنین در توضیح ۲ بخش از این جایزه گفت: 
در بخش آثار موسیقی بی کلام، »دونوازی، تریو و کوارتت 
در ژانر موسیقی کلاسیک ایرانی با استفاده از سازهای مرسوم 
این موسیقی« و »روایت موسیقایی اقتباس شده از داستان ها 
و اساطیر ادبیات ملی ایرانی برای کوراتت سازهای زهی- آرشه 
ای« مورد توجه قرار گرفته است. در بخش آثار موسیقی با کلام 
هم موضوعاتی چون »تصنیف در موسیقی کلاسیک ایران با 
استفاده از سازهای مرسوم این موسیقی« مورد تحلیل و بررسی 
و داوری قرار خواهد گرفت.سرایی دربخش پایانی صحبت های 
خود بیان کرد: دانشجویان و پژوهشگران عرصه موسیقی می 
توانند براساس مطالب مندرج در فراخوان و توضیحاتی که ارایه 
دادم آثار خود را تا روز پانزدهم اسفند ماه به دبیرخانه اولین 
ادبیات، هنرهای  کنفرانس ملی مطالعات میان رشته ای در 

کاربردی، موسیقی، نمایش و سینما ارسال کنند.

چرا پس از پخش سریال ۱۰ قسمتی جرس که آخرین سریال جدید شبکه دو 
بود، دیگر این شبکه، سریال تازه ای به خود ندیده است؟پس از پخش سریال ۱۰ 
قسمتی جرس که از ۴ شهریور ۱۴۰۲ از شبکه دو سیما پخش شد، دیگر این شبکه 
سریال جدیدی پخش نکرده است.پس از سریال جرس، سریال »بهترین تابستان 
من« که در سال ۱۳۷۵ ساخته شده، پخش شد. بعد از این سریال نیز »مجموعه 

سیمرغ« که ۴ سال قبل از مجموعه »بهترین تابستان من« یعنی در سال ۱۳۷۱ 
ساخته شده، پخش شده است.پس از این مجموعه نیز دو سریال قدیمی »بچه 
های ادیب« که در سال های ۷۸ و ۷۹ توسط گروه کودک و نوجوان شبکه دو 
ساخته شد و سریال »مدار صفر درجه« که آن هم در سال ۸۶ ساخته شده بود 
پخش شد.آخرین مورد نیز سریال کره ای »کیمیاگر« بود که ۸ دی ۱۴۰۲ آخرین 

قسمت آن از این شبکه پخش شد اما پس از آن، سریال دیگری در کنداکتور قرار 
نگرفت.یکی از دست اندرکاران این شبکه درباره علت عدم پخش سریال جدید از 
شبکه دو اظهار داشت: سیاست کلی سازمان این است که شبکه دو سریال نداشته 
باشد و مجموعه هایی که سازمان به شبکه ما اختصاص می دهد کمتر شده است؛ 

احتمال اینکه شبکه سریال جدید نداشته باشد وجود دارد.

قحطی سریال در شبکه دو!

معرفی ترکیب داوران بخش طراحی 
فرهنگ محور »تجسمی فجر«

رحمان شجاعی: دبیرکل شانزدهمین جشنواره هنرهای تجسمی 
فجر با صدور احکامی داوران بخش طراحی فرهنگ محور این 
رویداد هنری را معرفی کرد.امیر عبدالحسینی دبیرکل جشنواره 
شانزدهم با صدور احکامی مجزا مسعود حسنلو، مسعود نجابتی 
و احمد عابدینی را به عنوان داوران بخش طراحی فرهنگ محور 
دانش آموخته  حسنلو  کرد.مسعود  معرفی  هنری  رویداد  این 
مقطع کارشناسی ارشد رشته سیاستگذاری فرهنگی از دانشگاه 
امام صادق )ع( است. او هم اکنون به عنوان دبیر ستاد توسعه 
فناوری های فرهنگی و نرم معاونت علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان ریاست جمهوری مشغول به فعالیت است و پیش 
از این نیز به عنوان عضو شورای نظارت بر اسباب بازی، عضو 
و دبیر کارگروه سیاستگذاری مجمع فعالان بازی، مدیرعامل 
شرکت راوینو، کارآفرین عرصه صنایع خلاق، پژوهشگر حوزه 
سیاستگذاری صنایع خلاق و … فعالیت داشته است.مسعود 
نجابتی متولد ۱۳۴۶، هنرمند طراح گرافیک، دانش آموخته مقطع 
کارشناسی ارشد رشته گرافیک از دانشگاه هنر و عضو انجمن 
خوشنویسان ایران است. او در طول سال های اخیر علاوه بر ارایه 
آثار متعدد در عرصه طراحی گرافیک، به فعالیت های آموزشی، 
برگزاری کارگاه، دوره های تخصصی و تعلیم و پرورش طراحان 
جوان همت گماشته است. نجابتی در سال ۱۳۷۹ فونت »پرشیا« 
را طراحی و در سال ۱۳۸۰ کتاب »خط در گرافیک« را برای 
وزارت آموزش و پرورش تألیف کرد.احمد عابدینی متولد ۱۳۵۳، 
هنرمند طراح و دارای مدرک دکتری طراحی صنعتی از دانشگاه 
UPM مالزی است. او عضو هیات علمی دانشکده هنر دانشگاه 
الزهرا )س( بوده و هم اکنون به عنوان معاون پژوهشی و اجرایی 
نیز محمد  این  از  این دانشگاه مشغول به فعالیت است.پیش 
زرویی نصرآباد به عنوان دبیر بخش طراحی فرهنگ محور فجر 
شانزدهم معرفی شده بود.شانزدهمین جشنواره هنرهای تجسمی 
فجر که این روزها در مرحله داوری آثار قرار دارد، به دبیرکلی 
امیر عبدالحسینی و دبیری هنری مسعود زنده روح کرمانی بهمن 
امسال در موزه هنرهای معاصر تهران، مراکز معتبر نمایشگاهی 

تهران و سایر استان ها برگزار می شود.

ملیکا شریفی نیا اجرای فصل جدید »کودک 
شو« را به تهیه کنندگی حسین ربانی غریبی بر 
عهده دارد و به زودی ضبط و تصویربرداری 

فصل جدید آغاز می شود.
مجموعه های  بازیگر  شریفی نیا  ملیکا 
در  که  است  سینما  و  تئاتر  تلویزیونی، 
هنرهای  عرصه  در  خود  حضور  جدیدترین 
تصویری اجرای مسابقه »کودک شو« را بر 

عهده دارد.
حوزه  در  حرفه ای  فعالیت  شریفی نیا  ملیکا 
کودک را از سال ۱۳۸۶ با گذراندن دوره های 
تخصصی و آموزشی تربیت مربی، شناخت 
هنر کودک، عروسک سازی کودک، انیمیشن 

و مبانی رنگ در مجموعه باران آغاز کرد.
زمینه  در  مختلفی  حوزه های  در  شریفی نیا 
آن ها  جمله  از  که  است  کرده  کار  کودک 
و  است  کودک  کتاب های  تصویرگری 

عاشق  را  خدا  »دیشب  کتاب  تصویرگری 
کردم« در سال ۸۲ از جمله تجربه های او 

محسوب می شود.
حوزه  در  شریفی نیا  فعالیت های  جمله  از 
مجموعه های تلویزیونی مرتبط با کودک و 
نوجوان نیز می توان به »محله گل و بلبل« و 

»بالش ها« اشاره کرد.
حسین ربانی غریبی تهیه کننده این فصل از 
برنامه است و رضا مهرانفر که در فصل های 
اولیه برنامه جزو هسته اصلی برنامه بوده است 
در فصل جدید کارگردانی برنامه را بر عهده 

دارد.
در فصل پیش رو، بازی ها و آیتم های جدیدی 
برای برنامه طراحی و تولیدشده که نیاز به 
دکورهای جدید داشت، در حال حاضر مراحل 
به  پایان است و  به  این دکورها رو  ساخت 
زودی در لوکیشن جدید به سرانجام می رسد.

ملیکا شریفی نیا مجری »کودک شو« شد 

جشنواره  دوره  هفدهمین  منتخب  فیلم های  نمایش 
»سینماحقیقت« امسال برای اولین بار در ۱۰ استان انجام شد 

که با استقبال خوب مخاطبان و علاقمندان سینما همراه بود.
هفدهمین دوره جشنواره فیلم های مستند »سینماحقیقت« از 
برای  امسال  برگزار شد.  الی ۲ دی  ۱۴۰۲ در تهران  آذر   ۲۷
فیلم   ۱۶ جشنواره،  رسمی  برگزاری  پایان  از  پس  بار  اولین 
منتخب جشنواره »سینماحقیقت« توسط گروه سینمایی »هنر 
و تجربه« در سینماهای ۱۰ شهر اردبیل، قم، مشهد، آبادان، 
بوشهر، گرگان، تبریز، شیراز، اصفهان و همدان به نمایش درآمد.

این فیلم ها در ۲ سانس به مدت سه روز در روزهای چهارشنبه 
ششم، پنجشنبه هفتم و جمعه هشتم دی  در سینماهای پردیس 

سینمایی اطلس مشهد، پردیس سینمایی گلستان شیراز، تالار 
سینمایی  پردیس  آبادان،  مهر  سینما  اردبیل،  اردبیلی  بیضاء 
کاپری گرگان، سینما فرهنگ همدان، سینما آیه قم، سینما 
سوره اصفهان، تالار شهید آوینی بوشهر و پردیس سینمایی 
ستاره باران تبریز به عنوان سینماهای منتخب گروه هنر و تجربه 

به نمایش درآمد.
در طی این سه روز فیلم های مستند »نفس« به کارگردانی 
علیرضا باغشنی، »می ۱۹۶۸« به کارگردانی احسان امی، »تکثیر 
در اسارت« به کارگردانی مهدی ایمانی شهمیرزادی، »پورزال« 
به کارگردانی احسان فرخی فرد، »قوی دل« به کارگردانی علی 
فراهانی، »دختر کوه نور« به کارگردانی جابر بادیاد، »آخرین 

بوکمال«  »دوئل  بالف،  رامتین  کارگردانی  به  نهنگ«  کوسه 
به کارگردانی محمدرضا ابوالحسنی، »بی قرار« به کارگردانی 
اکبریان  رضا  کارگردانی  به  بندان«  »آب  فارسی،  محمدعلی 
گالشکلایی، »ناخدا« به کارگردانی علی ارکیان، »عیدوک« به 
کارگردانی امیر عسگری، »دختران باد« به کارگردانی سپیده 
الهامیان و مصطفی  سپهی، خانوده خلج به کارگردانی مریم 
حاجی قاسمی، ستار الکلاسیکو به کارگردانی هادی شریعتی 

نمایش داده شد.
در پایان نمایش این فیلم ها در این ۱۰ شهر ۴ هزار و ۲۵۰ نفر 
مخاطب به تماشای فیلم ها نشستند که بیشترین مخاطب در 

شهر گرگان با یک هزار و ۸۰ نفر بود.

بیش از ۴ هزار نفر در استان ها فیلم های »سینماحقیقت« را دیدند
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روزنامه

خبرهاخبرها
معاون کانون پرورش فکری کودکان کشور خبر داد؛

راه اندازی ۵۰۰ کتابخانه کانونی تا پایان 
سال جاری در کشور

معاون کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان کشور از راه اندازی ۵۰۰ 
کتابخانه کانونی تا پایان سال در کشور خبر داد.فرهاد فلاح در حاشیه 
افتتاح نهمین کتابخانه کانونی در روستای کلاچاه خمام طی گفت و 
گوی تلفنی اظهار کرد: طرح »هر کلاس، یک کتاب خانه« ترسیمی 
از چشم انداز برنامه های این نهاد فرهنگی است.فلاح با ابراز خرسندی 
از راه اندازی کتاب خانه مدرسه آیت الله شهید محمد صدوقی روستای 
کلاچاه و قدردانی از تلاش های دست اندرکاران اجرای این طرح در 
استان افزود: این حرکت هدف مند، سرمایه گذاری فرهنگی است و 
بسترهای توسعه همه جانبه را فراهم می کند.معاون کانون پرورش فکری 
به ظرفیت های گسترده گیلان در زمینه کشاورزی، صنعت و تجارت 
اشاره کرد و گفت: آگاهی بخشی به آینده سازان و توانمند سازی آنان، 
نقش به سزایی در رشد همه جانبه استان دارد.وی تصریح کرد: فراهم 
سازی فرصت مطالعه و هم نشینی با کتاب، امکانی برای رقم زدن 
سرنوشت نسل کودک و نوجوان و رخدادهای مبارکی است که طی 
سال های آتی در گیلان و ایران اسلامی شاهد خواهیم بود.فلاح با بیان 
اینکه رسالت مجموعه های فرهنگی بسیار حائز اهمیت است، ادامه داد: 
همگامی کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان با آموزش و پرورش 
از راه اندازی  اثر بخش کتاب محور است.وی  زمینه ساز حرکت های 
۵۰۰ کتاب خانه کلاسی در قالب طرح »هر کلاس، یک کتاب خانه« 
تا پایان سال جاری خبر داد و افزود: برای دست یابی به این اهداف 
همراه سازی جامعه و خیران فعال در عرصه فرهنگ در دستور کار قرار 
دارد.»سید جلیل میرعظیمی« مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان گیلان نیز به اهداف کانون برای راه اندازی ۱۰۰ کتاب خانه 
کلاسی در سطح مدارس استان اشاره کرد و گفت: طرح »هر کلاس، 
یک کتابخانه« عنوان طرحی است که با همراهی کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان و آموزش و پرورش در مدارس مناطق روستایی و 
کم برخوردار شهری اجرا می شود.وی ادامه داد: نهادینه سازی فرهنگ 
مطالعه و کتاب خوانی، مأنوس سازی هر چه بیشتر کودکان و نوجوانان 
با یار مهربان، افزایش گستره مخاطبان و حرکت در مسیر تحقق عدالت 
فرهنگی و آموزشی، از اهداف اجرای این طرح هدف مند فرهنگی است.

گفتنی است، اجرای طرح »هر کلاس، هر کتاب خانه« که در سایه 
تعامل و هم گرایی کانون پرورش فکری و آموزش و پرورش استان 
گیلان در هفته ملی کودک سال ۱۴۰۲ کلید خورد، امروز با راه اندازی 
نهمین کتاب خانه در مدرسه آیت الله شهید صدوقی روستای کلاچاه 

شهرستان خمام همراه شد.

شورای هماهنگی ثبت احوال 
استان گلستان برگزار شد

گلستان- محدثه اسدی نیا
به مناسبت سالروز هفته ثبت احوال، دومین جلسه شورای هماهنگی ثبت احوال استان 

به ریاست معاون سیاسی، امنیت و اجتماعی استاندار گلستان برگزار شد.
این جلسه ضمن  در  استاندار  اجتماعی  و  امنیتی  معاون سیاسی،  سیدعلی مهاجر 
گرامیداشت هفته ملی ثبت احوال و قدردانی از زحمات و تلاش های مجموعه ثبت 
احوال اظهار داشت:پیشینه افتخار آمیز ایران اسلامی و البته استان گلستان به واسطه 

وجود شخصیت های فاخر و ارزش مندی رقم خورده است که باید از آن برای نسل های 
آینده حفاظت و پاسداری نماییم.یکی از کارهای ارزشمندی که در مجموعه ثبت احوال 
آغاز شده است، ثبت اسناد هویتی شخصیت های فاخر و بزرگ استان است که البته 
می توانست بسیار زودتر از این اتفاق بیفتد.معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار با 
اشاره به مصوبات شورای هماهنگی و اقدامات صورت گرفته افزود: پی گیری محصور 
نمودن آرامستان ها، ثبت تغییر نشانی، ازدواج های غیرثبتی و صدور شناسنامه نمادین 
شهدا تا حصول نتیجه باید با تعامل و هم کاری همه اعضای شورا با جدیت دنبال شود.

گفتنی است: در این جلسه از سند هویتی آیت الله میبدی رونمایی و به فرزند ایشان 
اهدا شد، هم چنین از ثبت یاران نمونه استان نیز تجلیل شد.

مدیر مخابرات منطقه گلستان : 
نمایش توانمندیها و برنامه های 

راهبردی مخابرات در تلکام 2۰23

مدیر مخابرات منطقه گلستان در حاشیه بازدید از نمایشگاه تلکام 
گفت : در نمایشگاه امسال، مخابرات بخوبی توانست توانمندی ها و 
برنامه های راهبردی خود را به نمایش بگذارد. به گزارش اداره روابط 
عمومی مخابرات منطقه گلستان ، دکتر غلامعلی شهمرادی که 
باتفاق معاون و تنی چند از مدیران مخابرات استان از تلکام ۲۰۲3 
بازدید داشته است با اشاره به اینکه حضور مخابرات در نمایشگاه 
تلکام امسال، بسیار متفاوت از سالهای گذشته بود افزود:  این حضور، 
بسیار پررنگ، جذاب و پراستقبال بود که نشان داد که برنامه ریزی 
های خوب و هدفمندی برای برپایی آن صورت گرفته است. وی 
در  آفرینی  نقش  و  در عرصه های جدید  ورود شرکت مخابرات 
اکوسیستم نوآوری، را باعث خلق فرصت های جدید برای مخابرات 
دانست و گفت :  در حال حاضر شرکت مخابرات، ضمن تمرکز 
بر  تامین زیرساخت های مبتنی بر فیبرنوری، برنامه های خوبی 
برای ورود  به حوزه اقتصاد دیجیتال دارد و با حمایت از استارتاپ 
ها و شرکت های نوپا بنا دارد، نقش موثرتری در حوزه ارتباطات 
و فناوری اطلاعات ایفا نماید.مدیر مخابرات منطقه گلستان قرار 
گرفتن شرکت بزرگی مثل شرکت مخابرات ایران در کنار شرکت 
های نوپا و نوآور را کمک بزرگی  به بهبود وضعیت کسب و کار 
دانش بنیان عنوان کرد و گفت :  این همکاری فرصت های زیادی 
را برای رشد و توسعه اقتصادی کشور بوجود خواهد آورد. غلامعلی 
شهمرادی اعمال سیاست های حمایتی از شرکتهای بزرگی مثل 
شرکت مخابرات را در رشد کسب و کارها ، شرکتهای کوچک و 
استارتاپ ها تاثیرگذار  و نتیجه آن را افزایش سهم اقتصاد دانش 

بنیان  دانست.

رحمان شجاعی: مدیرکل امور اقتصادی و دارایی 
گیلان اظهار کرد: از ابتدای مرداد ۱۴۰۱ تا پایان 
آذرماه امسال ۵۹ هزار و ۷۰ درخواست فعالان 
اقتصادی در قالب هزار و ۷۴۰ نوع مجوز کسب و 

کار در درگاه ملی مجوزها ثبت شده است.
علیرضا نوروزی بهمبری گفت: در این بازه زمانی 
3۲ دستگاه اصلی مشمول صدور مجوز و بیش 
از ۸۹ سازمان تابعه دخیل، ۲۸ هزار و ۸۹۵ مجوز 
برای 3۶ هزار و ۱۲۷ متقاضی درخواست کننده 
در درگاه ملی مجوزها و صدور مجوزهای کسب 

و کار الکترونیکی گیلان ثبت و صادر کرده اند.
وی اضافه کرد: از کل تقاضاهای ثبت شده ۴۹ 
درصد منجر به صدور مجوز، ۱۱ درصد در دست 
بررسی است و 3۴ درصد هم درخواست های 

ثبت شده  هستند.
وی در زمینه تقسیم بندی درخواست ها بر اساس 
کل  از  گفت:  هم  حقوقی  و  حقیقی  اشخاص 
تقاضاهای واصله برای صدور مجوز ۹3 درصد 
توسط  درصد  هفت  و  حقیقی  اشخاص  توسط 

اشخاص حقوقی بوده است.
وی اظهار کرد: از مجموع درخواست های ثبت 
شده ۵۹ درصد تایید محور هستند و ۴۱ درصد 
هم اعلامی یعنی نیازی به استعلام، ارائه مدرک 
و آموزش های ذیربط ندارند و دستگاهها مکلفند 
را  این مجوزها  ظرف سه روز بصورت خودکار 
صادر کنند. نظارت بر این مجوزها، پسینی بوده و 
بعد از صدور مجوز دستگاههای ذیربط این امکان 

را دارند که صحت سنجی کنند.
نوروزی افزود: از لحاظ توزیع جنسیتی نیز ۶۱ 

برای  برای مردان و 3۹ درصد  درصد مجوزها 
آمار  این  است. طبق  و صادر شده  ثبت  بانوان 
از بین دستگاههای مجاز صدور مجوز، هشت 
اداره  اصناف،  اتاق  شامل؛  محوری  مجموعه 
تعاون کار و رفاه اجتماعی، جهاد کشاورزی، راه 
و شهرسازی، صنعت، معدن و تجارت، سازمان 
و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  پزشکی،  نظام 
و  ورزش  و  پرورش  و  آموزش  دستی،  صنایع 
از ۵۰ درصد تقاضاها  جوانان در مجموع بیش 

را به خود اختصاص داده اند.
مسئولیت  با  سیزدهم  دولت  کرد:  تصریح  وی 
وزارت اقتصاد و دارایی از سال گذشته با هدف 
تسهیل امور مجوزهای کسب و کار و کاهش 
پیچیدگی ها و تسریع در امور صدور مجوز، اقدام 
و طبق  است  این سامانه  کرده  اندازی  راه  به 
قانون تمامی فعالان اقتصادی که سعی در آغاز 
کسب و کاری دارند باید مجوزهای شروع کسب 

و کار را در قالب این درگاه ملی کارسازی کنند.
گیلان  دارایی  و  اقتصادی  امور  مدیرکل 
اضافه کرد: از این رو درگاهی با عنوان سامانه 
mojavez.ir تعریف شده و فعالان اقتصادی 
برای دریافت، تمدید و تبدیل مجوزهای کاغذی 
صادر شده باید تا پایان سال جاری از طریق این 

درگاه اقدام به دریافت مجوز الکترونیکی کنند.
مجوزهای  پس  این  از  کرد:  اظهار  نوروزی 
کاغذی حذف و به صورت »کیوآرکد« یا شناسه 
شود؛  می  اقتصادی صادر  فعال  هر  برای  یکتا 
طبق تعریف این سامانه،چهار هزار و ۲۰۰ نوع 
مجوز کسب و کار پوشش داده می شود و کل 

فرآیند ثبت درخواست تا صدور مجوز بصورت 
الکترونیکی و تحت نظارت هوشمند این درگاه 
و سامانه قرار دارد تا هر مجوزی در موعد مقرر 
غیر  کاملا  بصورت  فرآیند  کل  که  شود  صادر 

حضوری بدون نیاز به مدارک کاغذی است.
وی تصریح کرد: پس از ثبت درخواست متقاضی 
در درگاه ، تمامی استعلامات اولیه بصورت کاملا 
درگاه  به  پرونده  و  دریافت  هوشمند  و  خودکار 
استعلامات  پاسخ  شود؛  می  ارسال  تخصصی 
بر  تواند  فرد می  و  تلقی می شود  مثبت  اولیه 
گفت:  کند.وی  دریافت  را  مجوز  اساس  این 
مجوزها ثبت محور یا اعلام محور و  استعلام 
ثبت  مجوزهای  هستند؛  محور  تایید  یا  محور 
محور حداکثر ظرف مدت سه روز صادر شده و 
نیازی به استعلام ندارند اما مجوزهای استعلام 
محور نیازمند آموزش و یا گواهی های استاندارد 
هستند که از چهار تا ۱۰۰ روز کاری قابل دریافت 
است.نوروزی تاکید کرد: هر متقاضی اگر شرایط 
اعلامی در درگاه ملی مجوزها را داشته باشد باید 
مجوز او در زمان مقرر صادر شود و مراجع برای 
رد درخواست متقاضی باید ادله محکم خود را 
مبنی رد درخواست کتبی اعلام کنند تا اگر نسبت 
به ادله استدلال یا شکایتی باشد بتوانند اعتراض 
مطالبه  حق  دستگاهی  کرد:  اضافه  کنند.وی 
شرط، مدرک یا مبلغ خارج از تعرفه پیش بینی 
کار جرم محسوب شده  این  انجام  ندارد،  شده 
و بین ۶ ماه تا ۲ سال حبس برای دستگاه یا 
فرد خاطی در پی دارد.سال ۱۴۰3 مجوز کاغذی 
برای فعالان اقتصادی صادر نمی شودمدیرکل 

امور اقتصادی و دارایی گیلان اظهار کرد: صدور 
دولت  وهدف  نبوده  کاغذی  جدید  مجوزهای 
الکترونیکی  بصورت  مجوزها  تمدید  و  صدور 
دیگر  سال ۱۴۰3  آغاز  از  لذا  است  کیوآرکد  یا 
عنوان  تحت  اقتصادی  فعالان  برای  مجوزی 
مجوز کاغذی یا فیزیکی نخواهیم داشت و همه 

مجوزهای کاغذی از اعتبار ساقط خواهد بود.
وی با بیان اینکه برای دستگاههای مطالبه گر 
مجوز از فعال اقتصادی، باید شناسه یکتا اعتبار 
داشته باشد، گفت: تا پایان ۱۴۰۲ همه فعالان 
اقتصادی دارای مجوز کاغذی باید به درگاه ملی 
مجوزها مراجعه کرده و آنها را به شناسه یکتا و 

مجوز الکترونیکی تبدیل کنند.
نوروزی درصد تاخیر فرآیند صدور مجوز برای 
همه دستگاههای استان را هفت درصد اعلام 
کرد و افزود : تعدادی از دستگاهها میانگین صدور 
مجوز آنها بیش از هفت درصد است اما در برخی 
دستگاهها مانند سازمان نظام روانشناسی، وزارت 
نیرو، جامعه حسابداران رسمی، سازمان محیط 
مالیاتی  مشاوران  جامعه  سیما،  و  صدا  زیست، 
زمان تاخیر آنها صفر بوده و تمام درخواستها در 

موعد مقرر صادر شده است.
وی ادامه داد: با راه اندازی این سامانه نیازی به 
حضور فیزیکی متقاضی در دستگاه مرجع صدور 
مجوز نیست و فعال اقتصادی می تواند تقاضای 
خود را با مراجعه به درگاه ملی مجوزها ثبت کند، 
این امر امکان امضاهای طلایی، درآمد خارج از 
عرف، پرداخت هزینه های اضافی را حذف کرده 

است.

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی گیلان:

۵۹ هزار فعال اقتصادی گیلان در درگاه ملی مجوزها 
ثبت درخواست کردند

پریا حاجیان: مدیرعامل شرکت گاز گیلان با 
تاکید بر صرفه جویی مشترکین در مصرف 
گاز گفت: اجرای طرح پایش نشت یابی از 
انشعابات و ایستگاه های گاز در استان که 
از ابتدای پائیز آغاز شده همچنان ادامه دارد 
و تاکنون بیش از ۲۰۵ هزار انشعاب نشت 

یابی شدند.
گاز  شرکت  عمومی  روابط  گزارش  به 
گیلان، عیسی جمال نیکویی اظهار کرد: 
حفظ  برای  یابی  نشت  و  بازرسی  این 
پیشگیری  و  طبیعی  گاز  جریان  پایداری 
اتفاقات غیرمترقبه در استان  از حوادث و 
گیلان انجام شد که خوشبختانه توانستیم 
بر اساس طرح پایش یادشده خطوط گاز 
تعداد زیادی از مشترکین را مورد بازرسی 

قرار دهیم.
وی اظهار کرد: شرکت گاز استان گیلان 

به صورت برخط)آنلاین( و براساس برنامه 
گاز  بازرسی خطوط  به  اقدام  تعیین شده، 
می کند که در این راستا نیز با استفاده از 
فناوری و سیستم های جدید، بیش از ۲۰۵ 

هزار انشعاب نشت یابی شدند.
وی ادامه داد: میزان خطوط لوله این تعداد 
هشت  حدود  گیلان  استان  در  انشعاب 
هزار و ۵۰۰ کیلومتر بود که مورد بازرسی 
و نشت یابی قرار گرفت و امیدواریم که با 
بازرسی های انجام شده، مشترکین استان 
نداشته  مشکلی  نشتی گاز  خصوص  در 
باشند.مدیرعامل شرکت گاز گیلان اضافه 
کرد: البته این میزان از بازرسی و نشت یابی 
معادل  که  شد  انجام  استان  شهر  در ۲۱ 
33 درصد از مجموع خطوط گاز در استان 

گیلان را شامل می شود.
به  توجه  با  کرد:  بیان  نیکویی  جمال 

و  تغذیه  شبکه  طول  روزافزون  گسترش 
گاز  شرکت  وظیفه  استان،  در  گاز  توزیع 
درِ  تا  گاز  جریان  پایداری  و  ایمنی  حفظ 
منازل مشترکین است؛ از سوی دیگر تمامی 
مصرف کنندگان گاز باید با بررسی مستمر 
تجهیزات گازسوز خود، از ایمن بودن آن 

اطمینان داشته باشند.
وی خاطرنشان کرد: همچنین با توجه به 
فرارسیدن فصل زمستان و افزایش مصرف 
گاز، امیدواریم که همه گیلانیان در مصرف 
تا  باشند  داشته  را  گاز صرفه جویی لازم 
برای خدمت رسانی به تمامی مشترکین در 

این استان با مشکل مواجه نشویم.
جمال نیکویی اظهار کرد: از سوی دیگر با 
توجه به افزایش بهای پرداختی مشترکین 
پرمصرف و طرح های تشویقی شرکت گاز 
انتظار  این  مصرف،  کم  مشترکین  برای 

می رود که میزان مصرف گاز در گیلان و 
همچنین سایر نقاط کشور نسبت به سال 

گذشته کاهش یابد.
های  طرح  طبق  گفت:  خاتمه  در  وی 
گاز،  شرکت  سوی  از  شده  ارائه  تشویقی 
مشترکینی که نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته ۱۰ درصد کمتر گاز مصرف کنند، تا 
پنج برابر بهای گاز را کمتر پرداخت خواهند 
کرد که امید است با این طرح های تشویقی 
شاهد کاهش میزان مصرف گاز در سال 

جاری باشیم.
یک میلیون و ۲3۹ هزار و 3۱۶ مشترک 
گاز در گیلان وجود دارد که از این تعداد، 
یک میلیون و ۱3۰ هزار و ۸۹۴ مشترک 
خانگی، ۱۰۱ هزار و ۷۵۴ مشترک تجاری، 
هشت  صنعتی،  مشترک   ۵۶۵ و  هزار   ۶

نیروگاه و ۹۵ ایستگاه سی ان جی هستند.

مدیرعامل شرکت گاز گیلان:

اجرای طرح پایش نشت یابی انشعابات گاز در گیلان ادامه دارد

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای گلستان:
اعتبارات راهداری گلستان 

در دولت سیزدهم چهار برابر شد
 محدثه اسدی نیا: مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای گلستان 
این استان در حوزه  اعتبارات دور دوم سفر رییس جمهور به  گفت: 
راهداری و حمل و نقل جاده ای ۱۲ هزار میلیارد ریال است که نسبت به 
دور نخست سفر بیش از چهار برابر شد.عادل مصدقی اظهار کرد: این 
اعتبار برای رفع نقاط حادثه خیز اولویت دار، خرید ماشین آلات راهداری، 
بهسازی روکش آسفالت راه های اصلی، ایجاد و توسعه راه های روستایی 
و اجرای طرح جامع پایانه مرزی اینچه برون هزینه خواهد شد.به گفته 
وی در سفر دور نخست رییس جمهور به گلستان ۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد 
ریال برای توسعه راهداری و حمل و نقل جاده ای استان مصوب شده 
بود که تاکنون هزار و ۹۰۰ میلیارد ریال آن برای خرید ماشین آلات 
روستایی  راه های  توسعه  و  ایجاد  و  خیز  حادثه  نقاط  رفع  راهداری، 
اختصاص یافت.مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای گلستان گفت: 
دولت سیزدهم از ابتدای فعالیت تاکنون افزون بر ۵۴ هزار میلیارد ریال 
از محل منابع مختلف برای گسترش راه های این استان هزینه کرد که 
از مجموع این اعتبار، 3۵ هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال با مشارکت بخش 
خصوصی برای توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی بار و مسافر هزینه 
شد.وی جذب ۱۸ هزار و ۹۵۰ میلیارد ریال از محل منابع ملی و استانی 
را از دیگر اعتبارات هزینه شده توسط دولت سیزدهم در توسعه راهداری 
و حمل و نقل جاده ای استان برشمرد و گفت: این اعتبارات برای 
طرح هایی مانند بهسازی و روکش آسفالت ۶۲۹ کیلومتر، ایجاد هشت 
دوربرگردان، ایجاد ۴۷ دستگاه ابنیه فنی و بهسازی و تعریض چهار 
تقاطع پر خطر هزینه شد.مصدقی با اشاره به اعتبارات دور نخست سفر 
دولت سیزدهم در حوزه راهداری و حمل و نقل جاده ای گلستان، گفت: 
در این سفر ۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال برای حوزه راه استان مصوب شد 
که با جذب ۹۵ میلیارد ریال آن تاکنون چندین طرح بزرگ و زیربنایی 
مانند تکمیل تقاطع فاضل آباد، احداث ۲ دور برگردان گنبدکاووس و 
باند پل ورودی شهر کلاله، آسفالت ۸۸ کیلومتر راه  رامیان، اجرای 
روستایی و ایجاد ۲ بلوک مفصلی در علی آبادکتول و بندرترکمن ساخته 
شد.گلستان بیش از پنج هزار کیلومتر راه ارتباطی شامل بزرگراه، راه 
اصلی و فرعی درجه یک، ۲ و سه دارد که حدود هزار و ۵۲۱ کیلومتر آن 
کوهستانی و یا سخت گذر است.گلستان با یک میلیون و ۸۶۹ هزار نفر 
جمعیت و ساکن در 3۴ نقطه شهری و بیش از یک هزار روستا و آبادی، 
از غرب با مازندران، از جنوب با سمنان، از غرب با خراسان شمالی و 
از شمال با ترکمنستان همسایه است.آیت الله سیدابراهیم رییسی اسفند 
سال ۱۴۰۰ برای انجام دور اول و 3۰ آذر و اول دی سال ۱۴۰۲ برای 

انجام دور دوم سفر استانی در گلستان حضور یافت.

۴۰ درصد جمعیت بالای ۱۸ سال 
گلستان غربالگری سلامت شدند

و  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون  میری:  فاطمه  سیده 
خدمات بهداشتی و درمانی گلستان گفت: در راستای اجرای طرح 
غربالگری، دیابت و فشار خون بالا، تاکنون ۵۴۷ هزار و ۵۹3 نفر 
از جمعیت بالای ۱۸ سال استان معادل ۴۰ درصد جمعیت هدف 
در پویش ملی غربالگری دیابت و فشار خون بالا شرکت کردند.

آبان در  از ۲۰  موسی الرضا شبیهی اظهار داشت: این طرح ملی 
استان گلستان با شعار »آگاهی زودتر، مراقبت موثرتر« آغاز شده 
و تا ۱۵ دی ادامه خواهد داشت.وی بیان کرد: براساس نتایج اولیه 
و ۴۸۴  هزار  تاکنون، ۹  طرح  ابتدای  از  ملی  پویش  این  اجرای 
گلستانی با عنوان احتمال ابتلا به فشار خون بالا و ۱3 هزار و ۲3۵ 
نفر هم با عنوان احتمال ابتلا به دیابت و ۴۷ هزار و ۴۰۴ نفر در 
محدوده پیش دیابت شناسایی شدند.وی خاطرنشان کرد: رعایت 
سبک زندگی سالم و توجه به توصیه های بهداشتی و مراجعه در 
بازه های زمانی ۶ ماهه به مراکز خدمات جامع سلامت و پایگاه های 
بهداشت در افراد با تشخیص پیش دیابت و پیش فشار خون بالا 
جهت اندازه گیری قند و فشار خون از ابتلا این افراد به دیابت و 
فشارخون بالا در آینده پیشگیری می کند.معاون بهداشت دانشگاه 
علوم پزشکی گلستان گفت: انجام غربالگری برای جمعیت هدف 
در این پویش ملی به طور رایگان در مراکز جامع سلامت و پایگاه ها 

و خانه های بهداشت سطح استان انجام می شود.

استاندار گلستان: 
سد نرماب تا پایان دولت سیزدهم 

تعیین تکلیف می شود
 محدثه اسدی نیا: استاندار گلستان از تعیین تکلیف سد نرماب 
و آبرسانی به روستاهای مرزی تا پایان دولت سیزدهم خبر داد 
و گفت: پرونده بسیاری از پروژه های نیمه تمام استان در دولت 
مردمی آیت الله رییسی بسته شد.علی محمد زنگانه در همایش 
تجلیل و تقدیر از مدیران و همکاران دستگاه های اجرایی استان 
در ستاد پاسخگویی و پردازش نامه های مردمی دور دوم سفر 
ارتباطات  مرکز  برپایی  کرد:  اظهار  گلستان  به  رییس جمهور 
مردمی سفر رییس جمهور در گلستان بازخورد مناسبی داشت و 
مردم از شیوه پاسخگویی کاربران این مرکز رضایت داشتند.وی 
ادامه داد: برای خروج شاخص های اقتصادی گلستان از وضعیت 
نامطلوب یک چشم انداز ترسیم شده که تحقق آن به همت و 
تلاش مضاعف همه دستگاه های اجرایی در بخش های مختلف 
نیاز دارد.استاندار گلستان با تاکید بر اینکه گلستان باید از لیست 
استان های با کمترین سرانه درآمدی و کمترین درآمد ناخالص 
درآمد  و  فقر  شاخصه  در  که  حالی  در  کرد:  بیان  شود،  خارج 
ناخالص جزو چهار استان فقیر کشور بودیم در دولت سیزدهم 
در این شاخص  یک پله ارتقا پیدا کرده و درآمد سرانه نیز از ۴۶ 
به بیش از ۵۰ درصد رسیده است.زنگانه اظهار کرد: برای افزایش 
۲ برابری درآمد ناخالص گلستان حداقل باید ۲۲۴ هزار میلیارد 
تومان سرمایه گذاری اتفاق بیفتد که از ابتدای دولت سیزدهم 
تاکنون، میزان سرمایه گذاری گلستان در حوزه های عمرانی و 
اقتصادی از مرز ۱۵۰ هزار میلیارد تومان عبور کرد.وی با اشاره به 
اینکه ظرفیت  بخش های مختلف برای سرمایه گذاری در گلستان 
به کار گرفته شده است، افزود: در دور دوم سفر رییس جمهور 
به گلستان، ۱3۰ طرح و پروژه کلنگ زنی و افتتاح شد.استاندار 
اعتبارات  و  دارایی های سرمایه ای  تملک  اضافه کرد:  گلستان 
عمرانی گلستان در ۲ سال باقی مانده دولت سابق چهار هزار میلیارد 
تومان بوده که در ۲ سال اول دولت سیزدهم رشد چهار برابری 

داشته و به ۱۶ هزار میلیارد و 3۰۰ میلیون تومان رسیده است.

میهمانی زمستانی 3۰ هزار پرنده مهاجر 
در تالاب انزلی

به گفته مدیرکل حفاظت محیط زیست گیلان، بیش از 3۰ هزار 
پرنده آبزی مهاجر شامل ۸۵ گونه پرنده آبزی زمستان گذران 
از جمله قوی فریادکش، غاز خاکستری، انواع مرغابی ها، خودکا 
و کاکایی برای بقا و ادامه  حیات به گیلان سفر کرده اند.حمزه 
عشوری مدیر کل حفاظت محیط زیست گیلان ظهر امروز در 
گفت و گو خبری سیمای مرکز گیلان با اشاره به ورود پرندگان 
آبزی مهاجر به تالاب و آبندان های استان اظهار کرد:  بیش از 3۰ 
هزار پرنده آبزی مهاجر شامل ۸۵ گونه پرنده آبزی زمستان گذران 
از جمله قوی فریادکش، غاز خاکستری، انواع مرغابی ها، خودکا و 
کاکایی برای بقا و ادامه ی حیات به گیلان سفر کردند.وی با بیان 
اینکه پرندگان آبزی از سیبری و اروپای شرقی وارد گیلان شدند، 
گفت:  این پرندگان آبزی مسافت حدود پنج هزار کیلومتری از 
سیبری غربی تا اروپای شرقی که در این فصل یخبندان است 
طی کرده و به تالاب ها و آبگیر های گیلان آمدند.مدیرکل حفاظت 
محیط زیست گیلان با بیان اینکه مهاجرت پرنده های آبزی از 
اوایل پاییز شروع شده و اوج حضور آن ها اواخر آذر و اوایل دی 
ماه است، افزود: از ۵۶۶ گونه پرنده های بومی و مهاجر موجود در 
ایران 3۵۴ گونه در گیلان قابل مشاهده هستند.عشوری یکی از 
دلایل حضور گردشگران در تالاب های گیلان  را حضور پرندگان 
مهاجر دانست و بیان کرد: بیش از ۲۰۰ هزار پرنده بومی و مهاجر 
در تالاب های و آب بندان های گیلان از جمله تالاب بین المللی 

انزلی، سلکه، بوجاق و امیرکلایه زمستان گذرانی می کنند.

رئیس پلیس راه گیلان با بیان اینکه رانندگی با وسیله نقلیه 
فاقد گواهینامه معاینه فنی معتبر ممنوع است، گفت: تمامی 
خودروها بدون استثنا چه دولتی و چه شخصی اگر دودزا و 
دارای نقص فنی باشند در مرحله اول فک پلاک، اعمال 
قانون و در مرحله بعد نیز خودرو توقیف و از تردد آن در سطح 

معابر شهری جلوگیری به عمل می آید.
سرهنگ جاور صفاری رئیس پلیس راه استان گیلان امروز 
در جمع خبرنگاران در ستاد فرماندهی استان با اعلام اینکه 
معاینه فنی خودروها یکی از ابزارهای بسیار کار آمد برای 
کنترل سلامت و افزایش ضریب ایمنی است، اظهار کرد، این 
اقدام نقش بسیار مهمی در کاهش آلودگی زیست محیطی 
دارد و داشتن گواهی معتبر معاینه فنی برای کلیه وسایل نقلیه 

شخصی و عمومی ضروری است. 

به گفته وی، چنانچه خودرویی دارای گواهی معتبر معاینه فنی 
باشد و در طول مدت اعتبار آن، وسیله نقلیه در اثر فرسودگی 
قطعات و یا حوادث ترافیکی دچار عیب و نقص فنی شود، 
مالک اتومبیل باید پس از رفع نقص برای اخذ مجدد معاینه 

فنی به مراکز معاینه فنی مراجعه و اقدام کند. 
آئین  ماده ۴3  به  اشاره  با  گیلان  استان  راه  پلیس  رئیس 
نامه راهنمایی و رانندگی گفت: رانندگی با وسیله نقلیه فاقد 
گواهینامه معاینه فنی معتبر ممنوع است و دارندگان وسایل 
نقلیه موتوری مکلفند جهت انجام دوره ای معاینه فنی در 
مراکز تعیین شده حاضر و پس از احراز شرایط، گواهینامه 

معاینه فنی دریافت کنند. 
صفاری با بیان اینکه تمامی خودروها بدون استثنا چه دولتی و 
چه شخصی اگر دودزا و دارای نقص فنی باشند در مرحله اول 

فک پلاک، اعمال قانون و به تعمیرگاه اعزام می شوند، افزود: 
در مرحله بعد نیز خودرو توقیف و از تردد آن در سطح معابر 

شهری جلوگیری به عمل می آید. 
وی از طرح تشدید نظارت و کنترل خودروهای فاقد معاینه 
فنی در جاده های برون شهری استان گیلان خبر داد و با 
اشاره به اعمال قانون خودروهای فاقد معاینه فنی بیان کرد: 
از ابتدای سال جاری تاکنون ۲۱ هزار و 3۱۸ دستگاه وسیله 
نقلیه فاقد معاینه فنی در جاده های استان اعمال قانون شده اند. 
خودروهای  اینکه  بیان  با  گیلان  استان  راه  پلیس  رئیس 
شخصی که ۴ سال از سال ساخت و تولید آن ها گذشته و 
خودروهای عمومی و دولتی هر سال یک بار باید معاینه فنی 
اخذ کنند، افزود: اجرای اینگونه طرح ها به نفع خود مردم است 
چرا که استفاده از هوای پاک و بدون آلودگی حق همه است. 

وسیله نقلیه فاقد گواهینامه معاینه فنی توقیف می شود

مدیرکل ثبت احوال گیلان:

ثبت ۱۴ هزار تولد  در گیلان در ۹ ماه نخست 
سال جاری

مدیرکل ثبت احوال گیلان با اشاره به ثبت بیش از ۱۴ هزار تولد در سال جاری و در گیلان گفت: 
در ۹ ماه نخست سال جاری ۱۴ هزار و ۵۲۹ تولد نوزاد داشتیم که از این میزان هفت هزار و ۴۶۸ 

مورد پسر و هفت هزار و ۶۱ تولد دختر بودند.
امیر حسن زاد، مدیرکل ثبت احوال گیلان در گفت و گو با سیمای مرکز گیلان با اشاره به ثبت بیش 
از ۱۴ هزار تولد در سال جاری و در گیلان اظهار کرد: در ۹ ماه نخست سال جاری ۱۴ هزار و 
۵۲۹ تولد نوزاد داشتیم که از این میزان هفت هزار و ۴۶۸ مورد پسر و هفت هزار و ۶۱ تولد نیز 

دختر بودند.
وی میانگین سنی مادران را 3۰ الی 3۴ عنوان کرد و گفت: بر اساس آمار ۷/۷۷ درصد ولادت ها 

در مناطق شهری و 3/۲۲ درصد هم در مناطق روستایی گیلان بوده است.
مدیرکل ثبت  احوال گیلان با بیان اینکه پنچ سال نخست ازدواج بیشترین میزان تولدها را به خود 
اختصاص داده است، تصریح کرد: در این مدت هشت هزار و ۷۲۵ مورد ازدواج در گیلان ثبت 
شد که از این تعداد هفت هزار و ۵۸۶ مورد در مناطق شهری و هزار و ۱3۹ ازدواج در مناطق 

روستایی بوده است.
به گفته حسن زاد، همچنین در این مدت، ۱۴ هزار و 3۶ مورد فوتی در استان گیلان ثبت شد که از 

این تعداد هفت هزار و ۷۱۱ نفر مرد و ۶ هزار و 3۲۵ نفر زن را شامل می شود.

مدیرکل صمت گیلان خبر داد؛

برگزاری ۴۰ مزایده برای معادن راکد گیلان 
در سال جاری

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت گیلان از برگزاری ۴۰ مزایده برای معادن راکد این استان در 
سال جاری خبر داد و گفت: نظارت بر معادن دور افتاده گیلان در دستور کار قرار دارد.

تیمور پورحیدری در بازدید از پروژه های معادن دور افتاده در ارتفاعات دیلمان، پیرکوه و گرماور و 
چاکرود اظهار کرد: هرگونه برداشت معدنی بدون حضور مسئول فنی غیرقانونی است در برخورد 

با متخلفین حوزه معدن و متجاوزین به انفال دولت قاطع هستیم.
وی ضمن تذکر به معدنکاران منطقه با تاکید بر اینکه معادن امانتی در دست بهره برداران هستند 
و دست اندازی به اراضی ملی برای برداشت مصالح معدنی تخلف آشکار است، افزود: هر گونه 
فعالیت معدنی فاقد مجوز و بدون رعایت چارچوب قوانین معادن تخلف محرز است و متخلفین 
به مراجع قضائی معرفی می شوند.پورحیدری با بیان اینکه تعداد ۵۰ معدن فعال در استان وجود 
دارد، اضافه کرد: میزان برداشت مواد معدنی از ابتدای سال جاری تاکنون به ۶ میلیون و ۹۰۰ 
هزار تن رسیده است.این مسؤول تصریح کرد: معادن؛ صرفاً به صورت امانت در اختیار بهره بردار 
معدن قرار می گیرند که پس از اتمام برداشت صحیح ذخایر معدنی، با پرداخت حقوق دولتی و 
رعایت سایر ضوابط؛ طبق قانون مجدداً به منابع طبیعی برگردانده می شوند.وی با ضمن بیان 
عدم وجود برخی امکانات لجستیکی و بودجه ای جهت نظارت مستمر بر معادن دور افتاده عنوان 
کرد: علیرغم کمبود تجهیزات و نیروی انسانی متخصص، نظارت بر معادن دور افتاده گیلان 
در دستور کار قرار داده ایم و با هر فعالیت غیرقانونی در این راستا به شدت برخورد خواهیم کرد.
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رحمان شجاعی: رئیس فدراسیون فوتبال 
تجهیز  که  است  این  خواهشم  گفت: 
گرفته  جدی  مقداری  آزادی  ورزشگاه 
شود زیرا برای کشور خیلی مهم است.

مهدی تاج در نشست جمعی از قهرمانان 
فدراسیون های  روسای  مدال آوران  و 
ورزشی با رئیس سازمان برنامه و بودجه 
اظهار کرد: از بانیان برگزاری این جلسه 
تشکر می کنم که چنین جلسه خوبی را 
با مسئولان ورزش کشور برگزار کردند. 
اساس این جلسه را خیلی خوب می بینم 
و خوشحالم که این اتفاق افتاده است. 
وسیعی  گذاری  سرمایه  کشور ها  همه 
امروز  می دهند.  انجام  ورزش  روی 
ایران  روزنامه های  صفحات  از  بسیاری 
و دنیا و برنامه های تلویزیونی به وسیله 

فوتبال پر می شود.
یک  ورزشگاه ها  افزار  افزود: سخت  وی 
مجوز  صدور  الان  و  است  مهم  بحث 
آمده  باشگاه ها  همه  برای  حرفه ای 
باید ورزشگاه های آن ها طبق  است که 
امروز  و  باشد   AFC استاندارد های 
فیرپلی مالی را AFC جلو انداخت، اما با 
فیرپلی مالی اوضاع ما در باشگاه ها خوب 
نیست و امروز AFC ابلاغ کرد که رسما 

باشگاه ها باید این شرایط را طی کنند.
کرد:  عنوان  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
است،  خوب  می سازید  که  ورزشگاهی 
ورزشگاه  برای  اندکی  هزینه  باید  اما 
را  نفر  میلیون ها  آزادی شود. هر هفته 

نمی توانیم  ما  می آوریم.  ورزشگاه ها  به 
جای دیگری برای استقلال، تیم ملی و 
پرسپولیس در نظر بگیریم. خواهشم این 
است که تجهیز ورزشگاه آزادی مقداری 
جدی گرفته شود، زیرا برای کشور خیلی 

مهم است.
وی ادامه داد: ما جام ملت های آسیا را 
در پیش داریم و پس فردا تیم ملی به 
کیش می رود و بعد به قطر خواهد رفت. 
 ۲۰ حاضر  حال  در  ورزش  وزارت  از 
میلیارد تومان یک عدد ناچیزی دریافت 
کردیم. الان ۶ تیم بزرگسالان و بانوان در 
اردو هستند. با این پول ها نمی توانیم این 

اردو ها را مدیریت کنیم و باید کار جدی 
انجام دهیم. در ورزش قهرمانی رقبای ما 
چون قطر و عربستان هزینه های سنگینی 
می کنند. آن ها به این نتیجه رسیدند با 
ورزش نشاط و مشکلات اجتماعی را باید 
حل کرد. فوتبال، والیبال و کشتی مردم 
را سرگرم کردند و می ارزد تا دولت در 

ورزش سرمایه گذاری کند.
تاج گفت: وضعیت فوتبال ایران در آسیا 
خوب است، اما در صدور مجوز حرفه ای 
با بخش  باشگاه های ما  دقت کنید که 
نامه جدید AFC کجا قرار می گیرند و 
اگر همه از جام باشگاه ها حذف شوند چه 

اتفاقی در کشور می افتد. در بحث وی ای 
اما هنوز مهیا  آر مخبر زحمت کشید، 
نشده است. چیزی دست ما را در این 
زمینه نگرفته است. هنوز مشکل وی ای آر 
حل نشده است. وی ای ار مال فدراسیون 
فوتبال نیست و باید در ورزشگاه ها نصب 
شود. کار مهمی است. قهرمانی کشتی و 
کاراته هم برای کشور افتخار است. حالا 
حالا ها باید سرمایه گذاری کنیم. ما در 
فوتبال ساحلی اول دنیا هستیم، اما به 
مربیان  حقوق  می شویم.  تهدید  شدت 
را حدود یکسال ندادیم و حقوق برخی 

بازیکنان را پرداخت نکردیم.

تاج: 

تجهیز ورزشگاه آزادی جدی گرفته شود

گروه ورزشی: سرمربی تیم فرنگی جوانان با اشاره به 
عملکرد کشتی گیر ۹۷ کیلوگرم جوانان در مسابقات 
کشوری بزرگسالان تأکید کرد کشتی گیر بی تفاوت به 
درد تیم ملی نمی خورد.حمید باوفا درخصوص عملکرد 
کشتی گیران جوانی که در مسابقات کشوری در قم روی 
تشک رفتند، اظهار داشت: نزدیک به ۲۰ کشتی گیر 
جوان در قالب یک تیم منتخب جوانان و سایرین نیز 
در تیم استان های خود روی تشک رفتند. محمدمهدی 
غلامپور اول شد و عملکرد خیلی خوبی داشت. در ۶3 
کیلو عرفان جرکنی کشتی گیر تیم جوانان بود که بنا به 
نیاز تهران او را به آنها دادیم و اینجا دوم شد، نفر اول 
قهرمان کشوری ما در ۶۷ کیلو مبین سالمی بود که دور 
دوم با سهمیه جوانان احمدرضا محسن نژاد گرفت که 
۹-صفر باخت.وی ادامه داد: محسن نژاد تا نیمه نهایی آمد 
و می توانست فینالیست شود که به خاطر آسیب دیدگی 
ما خوب کشتی  کیلوگرم  نداد. کشتی گیر ۷۲  ادامه 
نگرفت، در موردهر دو کشتی گیرمان در این وزن چیزی 
که می خواستیم انجام نشد. در ۷۷ کیلو دو کشتی گیر ما 
رضا آذرشب و علیرضا عبدولی بودند که عبدولی بعد از 
مبارزه با امیر عبدی دیگر ادامه نداد اما توقعم از آذرشب 
بیشتر از این بود.باوفا گفت: نفر اول وزن 8۷ کیلوگرم 
مسابقات کشوری ما چون وزنش کم بود اینجا او را در 
8۲ کیلوگرم محک زدیم که با تیم خراسان رضوی آمد 
و پنجم شد. نماینده 8۷ کیلوگرم ما تا نیمه نهایی آمد 

و او هم پنجم شد. در ۹۷ کیلوگرم این آخرین اخطار 
به کشتکار است و قطعاً با او برخورد خواهد شد. این 
رویه کشتی در تیم ملی جوانان جایی ندارد. این مدل 
کشتی گرفتن به درد نمی خورد. او سال گذشته هم 
فینال را ۷-صفر جلو بود اما کشتی را رها کرد اینجا هم 
5-صفر پیش بود و رها کرد. چنین کشتی گیری به درد 
تیم ملی نمی خورد مگر اینکه رویکرد ذهنی اش را عوض 
کند. این را به فدراسیون کشتی هم گفتم که کشتی گیر 
بی تفاوت به درد تیم ملی نمی خورد حتی اگر اول شود.

وی درخصوص عملکرد سایر نفرات جوان حاضر در 
ابوالفضل  کرد:  تصریح  کشوری  بزرگسالان  مسابقات 
فتحی قهرمان کشوری جوانان ما در سنگین وزن از تیم 
شیراز کشتی گرفت و در قم پنجم شد. ابوالفضل میرزاده 
هم اینجا سوم شد، او دو تا برد خوب مقابل الغوثی و 
فتحی داشت و به اکبر یوسفی هم یک- یک باخت. در 
55 کیلوگرم نفر اول قهرمان کشوری که اسمش را به 
فدراسیون داده بودیم، کشتی نگرفت. احساس می کنم 
به خاطر شرایط وزنی اش نیامد و آسیب دیدگی را بهانه 
کرد. به عنوان سرمربی تیم ملی که سال ها در کنار این 
بچه ها هستم، متوجه می شوم کشتی گیر کجا و چرا نمی 
آ ید، کدام حرف واقعی و کدام بهانه است. با اینکه رسول 
جزینی به عنوان بزرگتر با من صحبت کرد اما احساس 
می کنم این کشتی گیر به رسول جزینی هم راستش 
را نگفته و این از نگاه من کوتاهی کرده است و یک 

نمره منفی برای 55 کیلوگرم ما لحاظ می شود.سرمربی 
تیم ملی جوانان درباره اینکه چرا از بین تماشاگران 
تماشاگر مسابقات بود؟، گفت: فقط نیاز بود که کشتی ها 
را ببینم، مهم نبود از چه سکویی؛ مهم این بود بچه ها 
را ارزیابی کنم که خداراشکر چه پشت صندلی و چه 
در بین تماشاگران، این اتفاق افتاد و همه چیز خوب 
پیش رفت. در مجموع از اولین استارت جوانان که در 
رده بزرگسالان بود، راضی ام.عضو سابق تیم ملی فرنگی 
با اشاره به اینکه فدراسیون با حضور تیم جوانان در 
مسابقات کشوری موافقت کرد، گفت: باید از دبیر تشکر 
کنم که این شرایط را فراهم کرد تا تیم جوانان در یک 
رویداد بسیار باکیفیت برای این رده سنی شرکت کند. 
خروجی این تصمیم در سال های آینده بیشتر در کشتی 
کشور مشخص می شود. کجا می توانستم مسابقه ای در 
این سطح را برای عرفان جرکنی داشته باشم که بتواند 
کشتی  دلخانی(  )میثم  دنیا  کیلوگرم  قهرمان ۶3  با 
بگیرد؟ یا برای غلامپور که در مسابقه ای حضور داشته 
باشد و قهرمان شود که کشتی گیران مدعی ای چون 
علیرضا نجاتی، امیررضا ده بزرگی، پویا ناصرپور و ... در آن 
حاضرند. نباید این میدان های خوب را از دست بدهیم 
و خوشحالم دبیر نگاه مثبتی به جوانان دارد. همه چیز 
عالی بود، یک جاهایی از بعضی کشتی گیران ناراضی ام، 
تعارف هم ندارم، با هر کشتی گیری، از هر استانی که 

کم فروشی کرده باشد، برخورد خواهد شد.

باوفا: 

کشتی گیر بی تفاوت به درد تیم ملی نمی خورد

رتبه یک تنیس روی میز دنیا در تسخیر یک ایرانی
بنیامین فرجی در اولین رنکینگ منتشر شده سال ۲۰۲۴ میلادی، بالاتر از چین، ژاپن و کره جنوبی رتبه نخست جهان در رده سنی زیر ۱5 سال را تصاحب 
کرد.نخستین رنکینگ بازیکنان تنیس روی میز دنیا در سال جدید میلادی منتشر شد و بنیامین فرجی نابغه نوظهور تنیس روی میز ایران در رده سنی زیر 
۱5 سال رتبه نخست دنیا را بدست آورد.بنیامین فرجی با کسب  3۲۲۰ امتیاز مقتدرانه رتبه  اول دنیا را در اختیار دارد، لی سونگسو از کره جنوبی با ۲۰8۰ 
امتیاز رتبه دوم را در اختیار دارد، استیون مورنو از پورتوریکو در جایگاه سوم قرار دارد، سوباسا اوکوموتو از ژاپن در جایگاه چهارم و لی هیچن از چین در مکان 

پنجم جهان قرار دارد.بنیامین فرجی یک سال دیگر فرصت حضور در رده سنی زیر ۱5 سال را دارد و می تواند در رتبه یک دنیا باقی بماند.

توضیحات رئیس کمیته انضباطی 
درباره شکایت پرسپولیس و استقلال 

از یکدیگر

اعلام  انضباطی  کمیته  حاجیان:رئیس  پریا 
بلافاصله پس  پرسپولیس  و  استقلال  که  کرد 
از پایان دربی ۱۰۲ از یکدیگر شکایت کرده اند 
و این موضوع در حال رسیدگی است.ابوالفضل 
اینکه چرا در خصوص قانون  حسن زاده درباره 
سقف بودجه نتیجه هیچ مسابقه ای 3 بر صفر 
مقرر  زمان  در  تیمی  هیچ  چون  گفت:  نشد، 
۲۴ ساعت بعد از بازی شکایت نکرد.  استقلال، 
پرسپولیس، پیکان و تراکتور از سپاهان شکایت 
کردند ولی شکایت هیچ کدام  از آنها ۲۴ ساعت 
بعد از بازی نبود. کماکان اعتقاد داریم بازیکنی 
که مطابق مقررات ثبت نام نشود، بازیکن غیرمجاز 
است.  اگر ظرف ۲۴ ساعت بعد از مسابقه شکایت 
صورت می گرفت و تخلفی احراز می شد، قطعاً 
حکم بر 3 بر صفر می دادیم.وی ادامه داد: بعد از 
دربی، شکایت استقلال و پرسپولیس از یکدیگر 
را داشتیم که ظرف ۲۴ ساعت صورت گرفت 
دهیم  تشخیص  باید  و  ندادیم  رأی  هنوز  ولی 
بازیکنی غیرمجاز بوده یا نه. شکایت آنها واصل 
شده است اما اجازه دهید اسمی از بازیکنی نیاورم 
چون در مرحله تحقیقات هستیم.رئیس کمیته 
انضباطی درباره اینکه باشگاه آلومینیوم می گوید 
که ظرف ۲۴ ساعت بعد از بازی شکایت کردیم، 
گفت: شکایت های مربوط به سپاهان را گفتم که 
ظرف مدت ۲۴ ساعت انجام نشده است. شکایت 
آلومینیوم در خصوص بازی با باشگاه استقلال 
بود و ما در این خصوص تصمیم گرفتیم و احراز 
بازیکن غیرمجاز صورت نگرفت و حکم بر برائت 

استقلال صادر شد. 

سیدعباسی :
بهترین زمان برای 

اعتماد به معروف است
سیده فاطمه میری: کارشناس والیبال ایران معتقد است اگر 
قرار باشد از یک چهره جهانی به نام سعید معروف استفاده 
کنیم الان زمان آن رسیده چرا که نسل حاضر در والیبال 
سعید را به عنوان یک قطب قبول دارند.جهانگیر سیدعباسی 
ایران گفت:  والیبال  تیم ملی  انتخاب سرمربی  روند  درباره 
جلسه کمیته فنی با دعوت سرپرست فدراسیون برای بررسی 
رزومه چهار گزینه ویتال هاینن، آنجلو لورنزوتی، سعید معروف 
و روبرتو پیاتزا تشکیل شد. کارشناسان نظرات خود را مطرح 
کردند و با اولویت این نظرات ثبت شد. مقرر شد در جلسه 
کمیته فنی با تعداد نفرات محدود تصمیم گیری شود. در جلسه 
شورای فنی هم از حاضرین سوال پرسیده شده بود که در 
جلسه کمیته فنی چه کسانی حضور داشته باشند که برخی 
این موضوع را به سرپرست فدراسیون موکول کردند، برخی 
هم نظرات خود را مطرح کردند.وی در پاسخ به این سوال 
که فکر نمی کند روند انتخاب سرمربی تیم ملی با جلسات 
تا  گفت:  است،  برگزار می شود، طولانی شده  که  متعددی 
و  تغییر  با  اما  بود  داورزنی در رأس کار  این جلسه  از  قبل 
تحولاتی که در رأس فدراسیون رخ داد این اولین جلسه در 
دوره سرپرستی بود. مرادی شخصاً با این نفرات مذاکره کرده 
بود. البته فکر می کنم فدراسیون به زمان نیاز دارد. ضمن اینکه 
وقتی تغییری در فدراسیون رخ می دهد سیستم هم کمی دچار 
افت می شود.سیدعباسی گفت: در مرحله گذرا هستیم و این 
اتفاقات کمی طبیعی است. امیدوارم یا اگر داورزنی قرار است 
برگردد یا کسی دیگری ریاست فدراسیون را برعهده می گیرد 
فدراسیون به ثبات برسد چون والیبال در پیچ تاریخی است و 
یا می تواند به همان روند قبل برگردد یا به قهقرا برود. والیبال 
ما پتانسیل خوبی دارد و امیدوارم شرایط به خوبی پیش برود.

کارشناس والیبال ایران در پاسخ به این سوال که کدام گزینه 
برای هدایت تیم ملی بهتر است، عنوان کرد: من معتقدم اگر 
قرار است از یک چهره جهانی به نام سعید معروف استفاده 
کنیم الان زمان آن رسیده چرا که نسل حاضر در والیبال 
سعید را به عنوان یک قطب قبول دارند. او را از لحاظ دانش 
فنی، مدیریتی و کاریزما مورد تأیید بازیکنان است. من تعجبم 
از افرادی است که پیشتر عنوان می کردند سعید معروف تیم را 
می چرخاند، او کوچ می کند و سرمربی تیم را انتخاب می کند، 
اما الان همین دوستان می گویند سعید معروف تجربه ندارد. 
واقعاً نمی دانم به چه صورت است.سیدعباسی گفت: اگر از 
من بپرسید که آیا سعید معروف می تواند هدایت تیم ملی را 
برعهده بگیرد یا خیر، من می گویم او به بهترین نحو می تواند 
از پس این کار برآید؛ به شرطی که یک برنامه حمایتی از او 
داشته باشند. در هر صورت من معتقدم چه با سعید معروف 
چه بودن او ما شانس کمی برای صعود به المپیک داریم، البته 
به این معنی نیست که نباید تلاش کنیم. مردم ما والیبال را 
می فهمند. ما حتی اگر به المپیک صعود نکنیم اما در لیگ 
مردم می فهمند  قطعاً  باشیم  داشته  ملت ها عملکرد خوبی 
شرایط به چه صورت بوده است.وی در مورد حریفان ایران 
در لیگ ملت های والیبال عنوان کرد: تیم ایران در هفته اول 
مسابقات باید با تیم های ایتالیا، کوبا، آرژانتین و صربستان به 
میدان برود. ایتالیا و آرژانتین هنوز صعود نکردند و از حریفان 
قدرتمند ما محسوب می شود، کوبا هم حریف مستقیم ایران 
است. بنابراین هفته اول برای ایران اهمیت زیادی دارد. ضمن 
اینکه سرنوشت تیم ما در این مسابقات برای صعود به المپیک 
به شرایط دیگر تیم ها هم ارتباط دارند و همین موضوع کار را 

سخت تر کرده است.

دروازه بان تیم ملی فوتبال با بیان اینکه در 
بین اعضای تیم همدلی ۱۰۰ درصد وجود 
دارد، گفت: من در دو دوره گذشته هم حضور 
داشتم اما همدلی در این تیم بسیار بیشتر از 

گذشته است.
علیرضا بیرانوند با اشاره به شرایط تیم ملی 
گفت: اردوی تیم ملی از امروز آغاز شده و 
امیدوارم شرایط به گونه ای رقم بخورد که 
باعث خوشحالی مردم شویم. به نظرم در این 
مدت حمایت ها از تیم ملی به مانند گذشته 
انتظار  است.  شده  تر  رنگ  کم  و  نیست 
داشتم که از یک هفته قبل رسانه ها شروع 
به حمایت کنند و به تیم ملی بپردازند که 
چنین چیزی رخ نداد.او ادامه داد: بازی های 
حساسی را پیش رو داریم و امیدوارم از امروز 
بیشتر موضع  صداوسیما و تمامی رسانه ها 

حمایتی از تیم ملی داشته باشند.
دو  با  تدارکاتی  دیدار  خصوص  در  بیرانوند 
این  بیان کرد:  اندونزی  و  بورکینافاسو  تیم 
مه تا پیش از مسابقات می توانیم دو دیدار 

دوستانه انجام دهیم بسیار خوب است و به 
تمام بازیکنان کمک خواهد کرد.

این سوال  به  پاسخ  در  تیم ملی  دروازه بان 
نخست  سکوی  بر  می تواند  ایران  آیا  که 
قلعه  که  زمانی  از  کرد:  بیان  بایستد،  آسیا 
نویی هدایت تیم ملی را عهده دار شده است 
با بازی هایی که انجام داده ایم، به نظرم  و 
می توانیم اتفاقات بزرگی را رقم بزنیم. اگر در 
گروه خود به عنوان تیم اول صعود کنیم تا 

رسیدن به فینال کار دشواری نخواهیم داشت 
و هدف اول ما این است که اول به فینال 
صعود کنیم و در آن بازی هم باید بازیکنان 
غیرت به خرج دهند تا تیم ملی قهرمان آسیا 
شود. تنها تفاوت تیم ملی حال حاضر با دو 

دوره قبلی، بومی بودن مربی آن است.
سال  چندین  از  پس  کرد:  نشان  خاطر  او 
بیشتر از اعضای تیم ملی را ایرانی ها تشکیل 
می دهند و ما یک خانواده هستیم. همه هم 

بعد از مسابقات به ایران باز می گردیم و قرار 
نیست ۵۰ درصد تیم از آنجا بروند و فقط 

بازیکنان به ایران باز گردند.
بیرانوند در خصوص همدلی در بین اعضای 
تیم ملی بیان کرد: در دو دوره گذشته هم 
همدلی  بسیار  دوره  این  اما  داشتم  حضور 
در تیم وجود دارد و در ۹ بازی اخیر که با 
قلعه نویی انجام داده ایم این موضوع کاملًا 

نمایانگر است.
درباره  پرسپولیس  فوتبال  تیم  دروازه بان 
استعفای یحیی گل محمدی از هدایت این 
تیم گفت: گل محمدی به یکباره استعفا داد و 
قبل از آن چیزی به بازیکنان نگفته بود. من 
این موضوع را نمی پسندم و امیدوارم او در 
پرسپولیس بماند، ما خودمان هم نمی دانیم 
به  هم  شاید  گرفت.  خواهد  تصمیمی  چه 
هنوز  ظاهراً  و  بوده  عصبانی  درویش  قول 
نامه ای به باشگاه نداده است. فعلًا دو هفته 
به بازیکنان استراحت داده شده و امیدوارم 

تصمیمات خوبی گرفته شود.

علیرضا بیرانوند:

۱۰۰ درصد در تیم همدلی وجود دارد
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کمربندی جنوبی بابل که از جاده های راهبردی شمال کشور محسوب می شود در حالی ۶ سال پیش زیر بار 
ترافیک رفت که روشنایی و بخش هایی از این جاده هنوز تکمیل نشده که این امر زمینه ساز تصادف های 
هولناک برای رانندگان و شالیکاران اطراف این محور با آمار بالای فوتی است.کمربندی جنوبی بابل که به خاطر 
گره کور ترافیکی شهر بابل به اجبار زیر بار ترافیک رفت در طول ۶ سال گذشته تاکنون همواره شاهد حوادث 
ناگوار تصادف منجر به فوت در این جاده می باشیم.تصادف مرگبار ۲۱ آبان سال جاری در مسیر کنارگذر جنوبی 
بابل که منجر به فوت سه مرد بابلی شد یکی از تصادف های غم بار در این کنار گذر به شمار می آید که این 

جاده فاقد روشنایی این جاده به قاتل خاموش معروف شد.
با توجه به مسیر طولانی ۱۶.۵ کیلومتری این کمربندی که شب ها در تاریکی مطلق فرو می رود جان بسیاری از 
مسافران و رانندگان در این جاده همچنان در معرض خطر قرار دارد.بسیاری از این خودروها بخاطر دید نامناسب 
در شب به زمین های شالیزاری اطراف جاده سقوط می کنند که این مشکل هم دیگر چالشی برای کشاورزان 
منطقه تبدیل شده است.عدم روشنایی، تقاطع غیرهمسطح و دوربرگردان از جمله طرح های نیمه تمام جاده 
افتتاح شده کمربندی جنوبی بابل است بنابرین، براین اساس برای حل این مشکل تاکنون جلسه های مختلفی 
تشکیل شد و از قضا پرونده این جاده در اواخر فروردین ماه سالجاری با پیگیری مسوولان این شهرستان در 
دفتر وزیر راه و شهرسازی مورد بررسی قرار گرفت.دولت سیزدهم تاکنون در چند مرحله برای افتتاح بخش های 
نیمه تمام این طرح اعتباراتی در نظر گرفته است اما همچنان این کمربندی با مشکلات زیادی دسته و پنجه 
نرم می کند.با توجه به اینکه بخش زیادی از کمربندی جنوبی بابل از میان زمین های شالیزاری عبور می کند 
نیمه تمام ماندن برخی از طرح های این جاده برای کشاورزان هم درد سر ساز شد.اواخر دی ماه آغاز فصل شخم 
و شیار زمین های شالیزاری است که نواقص دور برگردانها در این جاده برای این کشاورزان خطرات جبران 
ناپذیری را به همراه خواهد داشت بنابرین هشدارها باید مورد توجه جدی مسوولان مربوط قرار گیرد.شالیکاران 
مسیر این جاده از مسوولان مربوطه انتظاردارند که هر چه زودتر برای روشنایی و تکمیل دور برگردانهای این 
جاده پر خطر و حادثه خیز فکری اساسی کنند تا با آغاز سال زراعی جدید شاهد تصادف های مرگبار برای این 
کشاورزان زحمت کش نباشیم.با توجه به اینکه برخی از زیرساخت های روشنایی در مسیر این جاده نصب شده 

است مدیران ارشد استانی این احتمال را داده اند که تا دهه فجر روشنایی کمربندی جنوبی بابل افتتاح شود.
کمربندی جنوبی بابل طرحی که در سال ۱۳۸۵ به مساحت ۱۶.۵ کیلومتر مربع آغاز شده بود، پس از سالیان 
سال سردرگمی مردم استان و ماندن مسافران در ترافیک سنگین شهرستان بابل، در نهایت در فروردین ۱۳۹۶ 
به بهره برداری رسید تا بار ترافیک را کاهش دهد و مردمی که قصد دارند از بابل به قائمشهر و ساری و برعکس 
از قائمشهر به آمل و تهران و دیگر مناطق کشور بروند دیگر با این حجم از ترافیک شهر بابل مواجه نشوند و 

از راه جایگزین کمربندی که به طور تقریبی در شهر وجود داردِ، عبور کنند.هدایت عسگردون یکی از شالیکاران 
مسیر کنارگذر جنوبی بابل در گفت و گو با خبرنگار ایرنا بیان داشت: تاکنون تصادف های زیادی در مسیر این 
جاده اتفاق افتاد که خودروها به داخل زمین شالی سقوط کردند.وی با بیان این مطلب که بسیاری از ادوات 
کشاورزی در این جاده فاقد چراغ هستند، افزود: تاریکی مطلق کنارگذر جنوبی بابل با این تجهیزات کشاورزی 
غیر استاندارد هر ساله شاهد تصادف های هولناک هستیم.وی اظهار داشت: هر چند روشنایی در این جاده بسیار 

مهم است اما تقاضای ما از مسوولان این است که اجرای دور برگردان را برای عبور تجهیزات کشاورزی هر 
چه سریعتر تکمیل کنند.

عسگردون با بیان این مطلب که اواخر دی ماه فعالیت کشاورزی برای سال جدید زراعی آغاز خواهد شد، گفت: 
حضور پر تعداد ادوات کشاورزی در جاده ای که فاقد روشنایی و دور برگردان است بازی با مرگ تلقی می شود.

این کشاورز بابلی تصریح کرد: چند ماهی است که تیرهای برق در مسیر این جاده کاشته شد و همه ما کشاورزان 
امیدواریم تا شروع سال زراعی جدید این روشنایی ها به مرحله افتتاح برسد.

افتتاح کامل، شاید به زودی
سرپرست معاونت هماهنگی امور استانداری مازندران گفت: کمربندی جنوبی بابل بخاطر ترافیک سنگین شهر 
بابل زودتر از موعد افتتاح شد.احمد توکلی اظهار داشت: گره کور ترافیکی شهر بابل سبب شد بخش هایی از 
کنار گذر تکمیل نشده زیر بار ترافیک برود.وی با بیان اینکه روشنایی دور برگردان و تقاطع های غیر همسطح 
از جمله بخش های این جاده محسوب می شود که هنوز تکمیل نشد، تصریح کرد: دولت برای تکمیل این 
طرح ها اعتبارات مناسبی اختصاص داد اما حجم کار بسیار زیاد است.توکلی افزود: زیرساخت های روشنایی در 

کنارگذر جنوبی بابل در حال تکمیل شدن است و انتظار می رود در دهه فجر روشنایی این جاده افتتاح شود.
هزینه ساخت این کمربندی یک هزار و ۱۲۰ میلیارد ریال بود و تکمیل آن در این سال ها از مهم ترین 
دغدغه های مردم منطقه به حساب می آمد. برای این کمربندی ۶ زیرگذر و سه رو گذر به طول ۱۰۰ متر ساخته 
شده است.اگرچه تا قبل از بهره برداری کمربندی جنوبی بابل، وضعیت ترافیکی این شهر بسیار نامناسب بود و 
تردد خودروهای سنگین و سواری هایی که قصد عبور از بابل به سمت شرق یا غرب مازندران را داشتند، ترافیک  
سنگینی را به این شهر تحمیل می کرد، اما با بهره برداری از کمربندی جنوبی بابل که بیش از ۱۳ سال ساخت 
آن طول کشید، از بار ترافیکی بابل کاسته شده است؛ با این همه، این کمربندی که اکنون محل تردد خودروهای 
سنگین و سبک است، هنوز مشکلات متعددی دارد که رفع نشده  است. در واقع بهره برداری زودهنگام و از 
سر ناچاری کمربندی سبب شده که ضعف های آن برطرف نشود.طوری که رانندگان عبوری گلایه های زیادی 
از ضعف های زیرساختی کمربندی ۱۶.۵ کیلومتری دارند و خواستار تعبیه سیستم روشنایی، علائم راهنمایی و 
رانندگی، خط کشی مناسب، دوربرگردان های استاندارد در مسیر، مناسب بودن راه دسترسی برای زمین های 
کشاورزی و مسیرهای محلی و ایجاد تقاطع های غیر همسطح هستند.این کمربندی که شامل ۶ زیرگذر و سه 
روز گذر است، شاهراه ارتباطی بین شرق و غرب استان مازندران به شمار می رود و از مسیر جاده بابل به آمل، 
شهید صالحی و گنج افروز گذشته و در جاده بابل به قائمشهر و در روستای ' هتکه پشت ' به طول ۱۶.۵ کیلومتر 

به پایان می رسد./ فریبرز سیفی

برنـج با طعم خــون

دریایی  نیروی  کننده  هماهنگ  معاون  ملامحمدی:   زینب 
تاریخ  را برگ زرینی در  ناوگروه ۸۶  ارتش ماموریت  راهبردی 

کشور و کارنامه نیروی دریایی برشمرد.
فرهنگی  قرآنی،  جشنواره  اختتامیه  در  بلوچ  بابک  دریادار  امیر 
در  دانشجویان  مشارکت  از  تقدیر  با  انشایی  شهید  وهنری 
جشنواره، خودباوری، خودشناسی، باهم بودن و در کنار هم بودن 
را از اهداف برپایی جشنواره بیان کرد.وی با عنوان اینکه قدرت 

زمانی محسوس است که در کنار هم باشیم، افزود: امیدواریم 
این درکنار هم بودن قدرت بازدارندگی کشور را ارتقا دهد.وی 
با اشاره به اعزام دانشجویان برای کارورزی به مناطق مختلف و 
آب های دوردست ادامه داد: دانشجویان آینده سازان کشور هستند 
و مأموریت هایی نظیر ناوگروه ۸۶ را انجام می دهند.دریادار بلوچ 
مأموریت ناوگروه ۸۶ را برگ زرینی در کارنامه نیروی دریایی 

دانست.

معاون هماهنگ کننده نیروی دریایی:

ماموریت ناوگــروه ۸۶ برگ زرینی
 در کارنامه نیروی دریایی است

مدیر عقیدتی سیاسی دانشگاه علوم دریایی حضرت امام خمینی 
جشنواره  اولین  از  دانشجویان  پرشور  استقبال  از  نوشهر  )ره( 
فرهنگی، قرآنی و هنری خبر داد. حجت الاسلام نورالله چاه وری 
در مراسم اختتامیه جشنواره قرآنی، فرهنگی و هنری شهید انشایی 
با اشاره به اهمیت کار فرهنگی در دانشگاه ها اظهار کرد: در این 
راستا طرح جامع فرهنگی با عنوان نعم در دانشگاه طراحی شده 

است.وی با عنوان اینکه طرح جامع دارای پنج کانون از جمله 
آموزش و غیره دارد، گفت: هر  تربیت و  نماز،  قرآن، عترت و 
کانون دارای ۳۰ واحد است تا دانشجویان با هر استعداد و سلایق 
افزود: در  بیایند و استعدادهایشان را شکوفا کنند.وی  پای کار 
جشنواره ۱۰ محور حفظ قرآن، حدیث، حکمت های نهج البلاغه، 
تئاتر، سرود و اطلاعات نظامی طراحی شد.حجت  کتابخوانی، 

الاسلام چاه وری گفت: در رشته حدیث ۶۰۰ نفر از دانشجویان 
شرکت کردند و این مسابقه به صورت کتبی و شفاهی برگزار 
شد و استقبال خوبی از محورهای جشنواره شده است.وی شمار 
شرکت کنندگان در مسابقه کتابخوانی را ۲۰۰ نفر ذکر کرد و 
افزود: در بخش تئاتر و سرود نیز گروه های خوبی شرکت کردند و 

۴۰ مقاله نیز در حوزه مقاله نویسی ارسال شده است.

مدیر عقیدتی سیاسی دانشگاه دریایی نوشهر اعلام کرد؛

استقبال پرشور دانشجویان دریایی از جشنواره قرآنی و فرهنگی

جویبار-خبرنگار وارش:  فرماندار جویبار از ثبت نام دو هزار و ۱۸۱ 
نفر برای طرح مسکن ملی در شهرستان خبر داد و گفت: ۳۱۵ 
نفر تایید نهایی شدند.کمال رستمعلی در گفت وگو با خبرنگاران 
از ثبت نام دو هزار و ۱۸۱ نفر در طرح نهضت ملی مسکن در 
شهرستان جویبار خبر داد و گفت: از این تعداد ۳۱۵ نفر تأیید نهایی 

شدند.وی با اشاره به طرح جوانی جمعیت گفت: در طرح جوانی 
جمعیت نیز ۶۷ نفر ثبت نام کردند که از این تعداد ۱۹ نفر آن تأیید 
نهایی شدند.فرماندار جویبار با بیان این که یکی از اقدامات خوب 
دولت سیزدهم برای کنترل بازار اجاره و تولید مسکن، بهره گیری 
افراد  شدن  خانه دار  برای  مسکن  ملی  نهضت  ازظرفیت های 

فاقد مسکن است، ادامه داد: با اجرایی شدن طرح نهضت ملی 
مسکن از سوی دولت شاهد افزایش چشم گیر تولید مسکن در 
سراسر کشور هستیم.وی افزود: به تبع آن در شهرستان جویبار 
نیز اقداماتی برای شناسایی و معرفی زمین های واجد شرایط برای 

اجرای این طرح انجام و درحال پیگیری است

فرماندار جویبار:

۲۱۰۰ نفر در جویبار متقاضی مسکن ملی شدند

و  مازندران  ای  منطقه  برق  مدیرعامل  وارش:  ساری-خبرنگار 
گلستان گفت: اولین و بزرگترین ترانسفورماتور ۵۰۰ کیلوولت 
۶۰۰ مگاوات کشور در استان ساخته می شود.کوروش موسوی 
تاکامی در نشست مدیران عامل شرکت ایران ترانسفو و شرکت 
برق منطقه ای مازندران و گلستان افزود: تفاهمنامه همکاری برای 
تبادل اطلاعات و ارائه داده ها جهت طراحی؛ شبیه سازی و ساخت 
اتو ترانسفورماتور ۵۰۰/۴۰۰ کیلوولت ۶۰۰ مگاولت آمپر، فی مابین 
برق منطقه ای مازندران و گلستان منعقد و مبادله شد.مدیر عامل 
برق منطقه ای مازندران و گلستان گفت: به منظور اتصال قوی 
به شبکه برق اوراسیا و آسیای مرکزی از طریق کریدور جنوب 
کیلوولت شهید چمران  دریای خزر، پست ۵۰۰/۴۰۰/۲۳۰/۶۳ 
آزادشهر در استان گلستان احداث و در دست توسعه است.موسوی 
تاکامی عنوان کرد که برای تثبیت فرکانس و ولتاژ و مبادله توان و 
انرژی با کشورهای همجوار، نیازمند احداث خطوط EHV است.

عنوان  به  ترانسفو  ایران  شرکت  خوشبختانه  کرد:  اضافه  وی 
بزرگترین تولید کننده ترانسفورماتورهای قدرت در غرب آسیا، با 
بهره گیری از توان متخصصین داخلی و تجربه گرانبها در ساخت 

انواع ترانسفورماتورهای قدرت، توانایی ساخت این ترانسفورماتور 
پرقدرت را دارا است.این مقام مسئول اضافه کرد که شرکت ایران 
ترانسفو مجهز به نرم افزارهای پیشرفته شبیه سازی و طراحی و 
نیز تجهیزات، ماشین آلات مدرن و آزمایشگاه های پیشرفته است 
و می تواند تایپ تست این ترانسفورماتور را در داخل کشور انجام 

داده و صنعت برق مازندران و گلستان را در مسیر صحیح توسعه 
شبکه قرار دهد.تاکامی افزود: ما مفتخر هستیم که با همراهی 
و همکاری شرکت ایران ترانسفو، بزرگترین ترانسفورماتور فوق 
را طراحی و  آسیا  توزیع ۶۳/۲۰ کیلوولت کشور و شاید غرب 

ساخته و در استان های مازندران و گلستان نصب نمائیم.
وی گفت که ترانسفورماتور ۵۰۰/۴۰۰ کیلوولت موصوف، مجهز 
به سیستم های پایش و مانیتورینگ، سنسورهای پیشرفته اندازه 
گیری دمای هات اسپات، تجهیزات آنالیز و تحلیل گاز و رله 
های حفاظتی و تشخیص خطای دقیق و دیجیتال خواهد بود.

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای مازندران و گلستان بیان کرد: 
وزن و مشخصات بهینه این ترانسفورماتور کم تلفات با استفاده 
از نرم افزارهای پیشرفته طراحی، شبیه سازی و تعیین می شود.

بر دانش  با تکیه  تا  پایان گفت: ما مفتخر هستیم  تاکامی در 
متخصصین ایران ترانسفو و شرکت برق منطقه ای مازندران و 
گلستان، شروع عملیات مطالعات و طراحی این اتوترانسفورماتور را 
اعلام و بزودی و پس از ساخت آن، این تجهیز گرانبها به آزادشهر 

حمل، نصب و راه اندازی خواهد شد.

مدیرعامل برق منطقه ای مازندران و گلستان:

بزرگترین ترانسفورماتور ۵۰۰ کیلوولت کشور ساخته می شود

اراضی  ثبتی  قانون تعیین تکلیف وضعیت  آگهی 
ثبتی  حوزه  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و 

قائمشهر 
نظر به دستور مواد ۱و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ املاک 
متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر 
در واحد ثبتی قائمشهر  مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و 
بلامعارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع 

عموم به شرح ذیل آگهی می گردد :
املاک متقاضیان واقع در قریه سید ابوصالح پلاک 

۲۱ اصلی بخش۸
۱۱۷ فرعی بنام آقای احمد رضا نعمتی سوادکوهی نسبت 
به ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۶۴۸.۶۰ متر مربع 
خریداری مع الواسطه از آقای رمضانعلی برومند مالک رسمی 
لذا به موجب ماده ۳- قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳- آئین نامه مربوطه 
این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق روزنامه 
محلی و کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها علاوه بر 
انتشار اگهی ، رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولین آگهی در روستاها از طریق الصاق در محل تا دو ماه 
اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید 
اخذ نمایند معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که 
در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد 
یا معترض ، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 
و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .

شناسه آگهی :۱۶۲۳۸۷۵
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۰۹/۲۷
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۲/۱۰/۱۳

مرتضی قاسم پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائم شهر 

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی حوزه ثبتی قائمشهر  

نظر به دستور مواد ۱و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ املاک 
متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر 
در واحد ثبتی قائمشهر  مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و 
بلامعارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع 

عموم به شرح ذیل آگهی می گردد :
املاک متقاضیان واقع در قریه بالا لموک

 پلاک ۲3 اصلی بخش ۶
۴۲۴۰ فرعی بنام آقای عیسی کتال نسبت به سه دانگ مشاع 
از ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۱۰۲ متر مربع خریداری 

مع الواسطه از آقای علی بخشی رزاقی  مالک رسمی 
۴۲۴۰ فرعی بنام خانم سیما اسدی صنم نسبت به سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۱۰۲ متر مربع 
خریداری مع الواسطه از آقای علی بخشی رزاقی  مالک رسمی 
لذا به موجب ماده ۳- قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱۳- آئین نامه مربوطه 
این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق روزنامه 
محلی و کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها علاوه بر 
انتشار اگهی ، رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولین آگهی در روستاها از طریق الصاق در محل تا دو ماه 
اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید 
اخذ نمایند معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که 
در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد 
یا معترض ، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 
و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .

شناسه آگهی :۱۶۲۴۲۴۲
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۰۹/۲۷
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۲/۱۰/۱۳

مرتضی قاسم پور
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قائم شهر 

اولین دور مسابقات مهارتی کارکنان 
وظیفه به نیمه نهایی رسید

مشاور عالی فرمانده قرارگاه مرکزی مهارت آموزی کارکنان 
وظیفه نیرو های مسلح گفت: امسال اولین دوره مسابقات 
مهارتی کارکنان وظیفه نیرو های مسلح برگزار شد. سردار 
موسی کمالی مشاور عالی فرمانده قرارگاه مرکزی مهارت 
آموزی کارکنان وظیفه نیرو های مسلح و هیات همراه از 
مرحله سازمانی مسابقات مهارتی کارکنان وظیفه در ستاد 
فرماندهی کل سپاه بازدید کردند.سردار کمالی مشاور عالی 
وظیفه  کارکنان  آموزی  مهارت  مرکزی  قرارگاه  فرمانده 
و  فرماندهان  به  خداقوت  عرض  ضمن  مسلح  نیرو های 
سربازان حاضر در مرحله سازمانی مسابقات اظهار کرد: ما 
را در زمینه مهارت آموزی کارکنان  هر سال رویداد هایی 
وظیفه داریم؛ امسال اولین دوره مسابقات مهارتی کارکنان 
وظیفه نیرو های مسلح برگزار شد و هر ۲ سال یکبار این 
مسابقات  این  در  ما  داد:  ادامه  می شود.وی  برگزار  رویداد 
چند هدف، کیفی سازی برگزاری مسابقات، استاندارسازی 
روش های آموزش، ترویج فرهنگ مهارت آموزی در میان 
قرارگاه  فرمانده  عالی  می کنیم.مشاور  دنبال  را  خانواده ها 
مرکزی مهارت آموزی کارکنان وظیفه نیرو های مسلح با 
بیان اینکه امروز مرحله سازمانی مسابقات برگزار شد افزود: ۳ 
مرحله تیراندازی، آمادگی جسمانی، تامین و حفاظت فیزیکی 
مابین سربازان برگزار شد که از نزدیک بررسی کردیم و 
مورد بازدید قرار گرفت.سردار کمالی با اشاره به اینکه از سپاه 
بازدید کردیم گفت: این سازمان در ۴ قرارگاه تهران مرحله 
سوم سازمانی خود را برگزار میکند و سربازان در ۱۵ رشته 
مهارتی رقابت می کنند و از هر رشته نفرات برتر به مرحله 

کشوری صعود می کنند.

آغاز عملیات عمره پس از ۹ سال از 
بامداد امروز

* تاکنون ۱۵۰ هزار نفر ثبت نام کردند
عملیات اعزام زائران عمره مفرده به عربستان پس از ۹ سال 
وقفه با بهبود روابط دیپلماتیک ایران و عربستان از بامداد امروز  
آغاز شد.بعد از بهبود روابط دیپلماتیک میان ایران و عربستان 
اخبار ضد و نقیض در خصوص آغاز دوباره سفر های عمره به 
گوش می رسید.تصمیم برای آغاز مجدد سفر عمره منوط به 
تایید مقامات عالی کشور در شورای عالی امنیت ملی بود که 
اواخر مهرماه امسال بود که پس سومین جلسه شورای عالی 
حج به ریاست رئیس جمهوری فرهنگ و ارشاد اسلامی از آغاز 
سفر های عمره در آینده ای نزدیک خبر داد، اما زمان دقیق آن 
را مشخص نکردند .پس از سفر نمایندگان سازمان حج و زیارت 
و بانک مرکزی به کشور عربستان برای ایجاد مقدمات بستر 
سفر عمره و رایزنی با طرف عربستانی سید عباس حسینی 
ماه در نشست خبری  آذر  زیارت ۲۱  رئیس سازمان حج و 
خود رسماً آغاز سفر های عمره را اعلام و جزئیات ثبت نام 
برای اعزام زائران را تشریح کرد.حسینی در این نشست ضمن 
توضیح نحوه ثبت نام زائران عمره قیمت سفر عمره را با همه 
خدمات در بازه قیمتی ۴۰ میلیون و ۲۰۰ هزار تومان و ۴۴ 
میلیون و ۲۰۰ هزار تومان است اعلام کرد.حال با گذشت 
۲۰ روز از زمان ثبت نام عمره مفرده برای اطلاع از جزئیات 
با آقای فرشید مدیرکل دفتر طرح و  ثبت نام زائران عمره 
برنامه سازمان حج و زیارت گفتگو کردیم.مهران فرشید  گفت: 
کاروان های عمره برای تاریخ ۱۳ دی تکمیل شده است و 
در  شد.وی  خواهد  انجام  تاریخ  این  در  عمره  آغاز  عملیات 
خصوص تعداد ثبت نام کنندگان گفت: تاکنون ۱۵۰ هزار و 
۲۳۶ نفر برای ثبت نام اولیه و گروه بندی در سایت عمره اقدام 
کردند که از این تعداد بیش از ۳۲ هزار نفر با انتخاب کاروان و 

اقدامات دیگر ثبت نام خود را قطعی کرده اند.

رییس جمعیت هلال احمر گفت: هر دارویی که کمبود داریم اگر به ما اعلام شود، می توانیم وارد کنیم.پیرحسین کولیوند، 
رئیس جمعیت هلال احمر در مراسم افتتاحیه پروژه نوسازی و بهسازی داروخانه شبانه روزی هلال احمر اظهار داشت: قبلًا 
فضای فیزیکی داروخانه خوب نبود و حتی روحیه همکاران هم دچار آسیب شده بود و اکنون با نوسازی خدمات بیشتر و 
بهتر به بیماران ارائه می شود.وی با بیان اینکه در روز های تعطیل هم دسترسی به دارو های تخصصی در این داروخانه امکان 

پذیر است، گفت: حق مردم ارائه بهترین خدمات است و باید کرامت آن ها حفظ و کیفیت خدمات افزایش می یافت.کولیوند 
همچنین در جمع خبرنگاران در پاسخ به این پرسشی مبنی بر اینکه آیا توانایی واردات و تأمین هر داروی درخواستی سازمان 
غذا و دارو از سوی هلال احمر وجود دارد، گفت: هر دارویی که کم دارند اگر به ما اعلام برای آن ها وارد می کنیم و هر 

دارویی لازم باشد می توانیم وارد کنیم.

رییس جمعیت هلال احمر:

توانایی واردات همه دارو ها را داریم
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مازندران
چهار شنبه                     

اذان ظهر : 12:01
اذان مغرب: 17:14

پنج شنبه 
اذان صبح :5:39

طلوع آفتاب: 7:10

گلستان
چهار شنبه

اذان ظهر :   12:15
اذان مغرب:  17:07

پنج شنبه                        
اذان صبح :  5:34

طلوع آفتاب:  7:26

گيلان 
چهار شنبه                      

اذان ظهر :    11:56
اذان مغرب:  17:26

پنج شنبه                             
اذان صبح : 5:54

طلوع آفتاب:  6:27

 سـازمان آگهـی های روزنامـه وارش
011-33304401- 3 ,011  -33300231-3   
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عکس : امیرصالح قنجی  

بازار هفتگی کوچصفهان استان گیلان
امروز در  تا  از نیم قرن پیش  لاهیجان،   – بازار هفتگی »کوچصفهان« در مسیر جاده رشت 
طول هفته، دو روزِ یکشنبه و چهارشنبه فعال است.این بازار را یکی از جاذبه  های هیجان انگیز 
شهرهای شمالی کشور می دانند،  بازاری محلی و رنگارنگ از انواع خوراکی های محلی، میوه 
و سبزی و پوشاک که همین مساله آن را به یکی از جاذبه های دیدنی برای افراد غیربومی 

تبدیل کرده است.

خدیجه آقاجانی : مدیرعامل سازمان فضای سبز شهرداری بابل، 
گفت: طرح فرایند ممیزی و آماربرداری تعداد گونه های مختلف 
درختان سطح شهر، امسال بعد از گذشت دوسال به صورت جامع 

در حال انجام است.
سید مرتضی حسینی، افزود: این طرح از میدان غدیر تا میدان سلیمانی 
آغاز شد و طی آن اطلاعات کامل درختان از جمله ) اطلاعات جزء، 
ابعاد و تاج، بیماری و مشکلات و کارکردهای درختان( ثبت سازمانی 
شد و در ادامه درج اطلاعات تکمیلی، مسیر ) میدان امام خمینی تا 
میدان هادی نوروزی( به شکل کامل در حال انجام است و مسیر 
کمربندی غربی و جانبازان و کمربندی شرقی ) بلوار ولیعصر ( نیز 
پایش خواهد شد و بعد از تکمیل این مسیرها وارد معابر فرعی و 
کوچه ها خواهیم شد و پیش بینی می شود طی سال آینده مجموعه 
شهری بابل دارای ممیزی کامل فضای سبز با لایحه های متفاوت 

خواهد بود.
50 هزار اصله درخت نارنج در محدوده شهر بابل

وی سپس در توضیح وضعیت درختان نارنج سطح شهر بابل، تعداد 
درختان نارنج محدوده شهر را  50 هزار اصله  اعلام کرد و گفت: این 

آمار طی آمار برداری، راستی آزمایی می شود.
محصول  میزان  بابل،  شهرداری  سبز  فضای  سازمان  مدیرعامل 
درختان نارنج سطح شهر را در سال گذشته 85 تن اعلام کرد و 
افزود: امسال به دلیل مراقبت بهتر از درختان، برداشت 120 تن پیش 

بینی می شود.
حسینی در خصوص پانسمان درختان سطح شهر که توسط این 
سازمان انجام شد، بیان داشت: پانسمان درختان یک عملیات حفظ و 
نگهداری زمستانه و ترکیبی از چسب پیوند، رنگ و سموم قارچ کش 
است که از درخت در برابر آفت صیانت می کند و محافظ خوبی برای 

درختان در زمستان محسوب می شود، 
برگ چرمی  نارنج آلاینده را جذب می کند 

مدیرعامل سازمان فضای سبز شهرداری بابل با اشاره به اینکه درخت 
نارنج بومی منطقه شمال کشور نیست اما مازندران به دلیل آب و 
هوای مدیترانه ای هر گونه مناطق سردسیر و گرمسیری را پذیرش 

می کند، گفت: نارنج یک گیاه فوق مقاوم و میزان آبکشی آن بسیار 
زیاد است. همچنین نسبت به بیماری ها هم مقاوم است و به دلیل 

نوع  برگ چرمی ایی که دارد، آلاینده را جذب می کند . 
وی بیان داشت: با توجه به هزینه بالای نگهداری درختان نارنج، 
محصول آن در اولویت ما نیست زیرا منفعت اقتصادی ندارد اما به 
جهت اینکه نارنج یک گیاه معطر است و در یک فصل به شهروندان 
شادابی می دهد ) به ویژه عطر نارنج بابل یک انحصاری دارد که 
ممتازترش می کند.اینست که بابل به لحاظ موقعیت جغرافیایی اش، 
بهار خیلی ویژه و عطر سنگینی دارد که بسیار ارزشمند است (، ضمن 
اینکه نارنج بخشی از نیاز شهروندان را در بحث محصول برآورده می 
کند و به سبب نوع اسانسی که منعکس می کند و به سبب نوع برگ 
چرمی ایی که دارد بسیاری از آلاینده های سطحی را جذب می کند 
و به محیط زیست شهری کمک می کند و همه اینها یک امتیاز برای 

ما به جهت نگهداری بهتر از درختان نارنج تلقی می شود.
این مسئول در خصوص افزایش نهال نارنج، یادآور شد: 3 هزار اصله 
نارنج در نهالستان داریم و به تدریج در حال کاشت هستیم و تا پایان 

فروردین ماه کار کاشت ادامه دارد.
حسینی سپس در بحث آبیاری گیاهان سطح شهر که بعضا این 
سازمان در فصل گرم به سبب کمبود نیرو با مشکلاتی هم روبه 
روست، گفت: آبیاری باید به میزان مورد نیاز گیاه تحت فشار و کنترل 
شده باشد و به دلیل مشکلات سازمان در بحث نیرو، ما گیاهانی که 
کمتر به آب نیاز دارند از جمله گونه پاپیتال را که بر خلاف چمن به 
آب هر روزه نیاز ندارد و درختانی مثل داغداغان ) طوق( که نیاز به 
آبیاری زیاد ندارد و تاج آن هم گسترش می یابد و زمین را خنک می 

کند را در برخی خیابان ها افزایش دادیم.
موضوع فضای سبز یک پروسه است نه پروژه الزامی

مدیرعامل سازمان فضای سبز شهرداری بابل، متذکر شد: موضوع 
فضای سبز یک پروسه است نه پروژه الزامی و گیاهی که الان می 
کاریم دو سال دیگر می توانیم بیشتر در خصوص آن نظر بدهیم  اما 
کار سازمان فضای سبز یک پشتوانه علمی دارد و سعی ما این است 
این پشتوانه را پررنگ تر کنیم.حسینی از دو برنامه ی در دستور کار 

این سازمان خبر داد و گفت: برنامه نخست، بومی کردن گیاهان 
شهر و افزایش علاقمندی محلات نسبت به درخت است و در نظر 
داریم اسامی محلاتی که خاستگاه گیاه بومی است را ولو به صورت 
نمادین، همان گونه درخت بکاریم و تابلو گذاری کنیم و معتقدیم این 
درختان به دلیل اینکه جزو شناسه محلات می شود، مردم نسبت به 
حفاظت آن مسئولیت پذیری بیشتری می نمایند و دومین برنامه ای 
که دنبال آن هستیم، به هریک از دانش آموزان یک درخت معرفی 
کنیم، دانش آموز بکارد و متولی درخت خودش باشد. در واقع می 

خواهیم با اجتماعی کردن درخت، از آنها مراقبت بهتری نماییم.
بيش از 3 ميليون بوته در انواع رنگ ها توسط سازمان 

فضای سبز توليد شد
 حسینی در بخش دیگری از سخنانش در بحث تولید گل های 
فصلی، از تولیدات خوب گل های فصلی و بیش از حد نیاز سازمان در 
سال جاری خبر داد و خاطر نشان کرد: تولیدات امسال ما بیش از 3 

میلیون بوته در انواع رنگ ها بوده است.
این مسئول ادامه داد: تمام موضوعیت مدیریت شهری این است که 
به یک درآمد پایدار برسیم اما چون با کمبود نیرو روبه رو هستیم، 
تمرکز ما بر روی موضوعات شهری است. ما دانش فنی و پتاسیل 
تولید را داریم و اگر عرصه تولید برای ما فراهم باشد، تولیدات خود را 

افزایش خواهیم داد.
وی ادامه داد: سازمان فضای سبز شهرداری بابل 2/5 هکتار نهالستان 
در مالکیت خود دارد و اگر زمین با حفظ مالکیت در اختیار ما قرار گیرد، 

تولیدات خود را افزایش می دهیم.
حسینی درپایان با بیان اینکه بابل به لحاظ دارا بودن تالاب ها متعدد 
زمینه احراز عنوان شهر تالاب ها را دارد، گفت: در حال حاضر بندر 
خمیر استان هرمزگان و شهر ورزنه استان اصفهان به عنوان دو شهر 
جهانی تالابی ایران به ثبت رسیدند و بابل کاندید سومین شهر جهانی 

تالابی کشور، در نوبت ثبت قرار گرفته است.

سید مرتضی حسینی، مدیرعامل سازمان فضای سبز شهرداری بابل:

 مجموعه شهری بابل دارای ممیزی کامل فضای سبز
 با لایحه های متفاوت  می شود
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طرح: علیرضا پاکدل

نفس های تهران از آلودگی هوا 


